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Vánoce v Praze 6
Vzhledem k zhoršující se epidemic-
ké situaci a platnému nouzovému 
stavu rozhodl krizový štáb Prahy 6 
o změnách ve vánočních akcích. 
Uskuteční se jich pouze menšina.

	� O víkendu 4. a 5. prosince se rozsvítí vánoční 
koule v Šabachově parku v rámci celkového 
vánočního osvětlení.

	� V sobotu 18. prosince si v Šabachově parku  
můžete přijít připomenout 10. výroční úmrtí 
prezidenta a čestného občana Prahy 6 Vác-
lava Havla. Do akce Srdce pro Václava Havla 
se může zapojit a rozsvítit svíčku každý, a to 
v průběhu celého dne.  

	� Pravidelné sobotní farmářské trhy u Vítězné-
ho náměstí prozatím pokračují v  režimu ak-
tuálně platných opatření, tedy bez konzuma-
ce alkoholu a potravin na místě. Dodržování 
zákazu konzumace alkoholu po  celou dobu 
platnosti nouzového stavu bude v  Praze 6 
kontrolovat městská policie. 

	� Organizátoři ještě nerozhodli o  konání Vá-
noční mše J. J. Ryby, vše záleží na  vývoji 
pandemické situace a aktuálních protiepide-
mických opatřeních. Sledujete proto stránky 
www.praha6.cz, kde se dozvíte, zda se vá-
noční mše v prostorách kostela Církve čes-
koslovenské husitské 25. prosince odehraje, 
nebo nikoli. 

Naopak zrušeny jsou tyto akce: 
	� Nekoná se Šestková mikulášská před Národ-

ní technickou knihovnou, která se měla konat 
5. prosince. 

	� Nebude ani adventní kulturní program v par-
ku Petra Šabacha, kde měl od 10. prosince 
probíhat každodenní kulturní program dopl-
něný stánkovým prodejem.

Vánoční světla zdobí celý Kulaťák. 

Další z vánočních 
stromů najdete před 

Píseckou bránou.  

Kulturní program musel být kvůli koronavirové pandemii omezený nebo redukovaný, například 
před Píseckou bránou proběhl pouze komorní vystoupení souboru Sedmihlásek. 
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Milí sousedé,

přiznám se, že počítání mi nikdy nešlo. Počítání 
s písmenky obzvlášť, to byla pro mě skutečná 
katastrofa. Lhostejno, šlo-li o písmenka naší la-
tinské abecedy, či znaky řecké alfabety.

Dnes je ale situace trochu jiná. Každý den jsou 
nám prezentována čísla, která jsou velmi vý-
mluvná. Každý den jsou ta čísla vysoká a není 
nijak složité si spočítat, že nevěstí nic dobrého. 
Když do těchto počtů zařadíme i jedno písmen-
ko řecké alfabety, deltu, vychází nám výsledky 
více než znepokojivé.

Pevně věřím, že si velká většina z nás dokáže 
také spočítat, jak bychom ty strašlivé výsledky 
nepříjemného počítání srazili na nižší hodnoty, 
stačí relativně málo – nosit roušky, mýt si ruce 
a omezit sociální kontakty. Vím, že se opakuji, 
ale nedá se nic dělat.

Kvůli další vlně nákazy čínské chřipky jsme museli omezit adventní program. Nebudou 
trhy v Šabachově parku, nebude Mikuláš, zrušit jsme museli i slavnostní rozsvěcení 
vánočních stromů.

O  chaoticky přijímaných opatřeních, která situaci příliš neřeší, ale spíše přispívají 
k rozdělení společnosti, prohlubování frustrace a zvyšování státního dluhu, si myslím 
své a nic hezkého to není. Ale stejně jako vám mi nezbývá nic jiného než vydržet.

Naše radnice bude přes všechnu nelogičnost všech nařízení dál pokračovat v  tom, 
abychom co nejvíc pomohli těm, kdo budou pomoc potřebovat. Školy a školky chce-
me udržet otevřené co nejdéle, jakmile máme z některé hlášenou nákazu, okamžitě 
je dezinfikujeme. V předchozích vlnách uměla radnice pomoct těm, koho se vládní 
opatření dotkla nejcitelněji, věřím, že ani tato vlna nebude v tomto jiná.

Vánoce budou i letos zvláštní. I přesto vám ale přeji, abyste je prožili ve zdraví a v okru-
hu svých nejbližších. A také v naději, že se už brzy začnou přijímat taková opatření, 
která budou dávat smysl a neponesou znaky diletantismu a snad i sabotáže.

Co by na to všechno, co se dnes v téhle zemi děje, řekl čestný občan Prahy 6 a pre-
zident České republiky Václav Havel, to si můžeme jen domýšlet. Já si vypůjčím jeho 
citát, ke kterému se obracím vždy, když na mě jdou chmurné myšlenky: „Mysleme 
dopředu!“

Buďte zdrávi, nezoufejte a myslete tak, jak říkal Václav Havel. 

 

Ondřej Kolář, starosta
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Na Vypichu se opět bruslí

V areálu dopravního hřiště na Vypichu u obory Hvězda se opět otevřela ledová plocha pro veřejnost. V provozu bude za příznivého počasí až do 28. února. Brus-
lení je zdarma každý den od 9 do 21 hod. V provozním čase si návštěvníci mohou zapůjčit brusle pro děti a dospělé, helmy nebo hrazdičky pro děti.  Věci si lze 
uložit do úschovných boxů.
Vstup na kluziště je umožněn v souladu s aktuálně platnými nařízeními vlády. To znamená, že v době uzávěrky prosincového čísla platilo, že na kluziště mohou 
pouze ti, kteří se prokáží dokladem o očkování nebo proděláním nemoci covid-19, děti od 12 do 18 let s platným PCR testem, pro děti mladší 12 let omezení ne-
platí. Provozovatelé také dohlíží na to, aby na kluzišti nebylo v jednu chvíli více než 100 osob. Návštěvníky kluziště také žádají o dodržování hygienických pravidel 
a doporučují nošení respirátorů. V sousedství kluziště je k dispozici také bezplatná parkovací plocha při ulici Ankarská.
Mimo provozní dobu je možné si kluziště pronajmout v časech od 6 do 9 a od 21 do 22 hod. Aktuální informace lidé naleznou na webu kluzistevypich.cz nebo 
na facebooku.
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	� Aktuality

Nové záhony vykvetou  
na jaře

Krátce z radnice

	� Praha 6 připravuje prodej osmi nebytových 
jednotek za nejvyšší cenu. Výběrové říze-
ní proběhne od 13. prosince do 17. ledna 
15 hodin. Podmínky výběrového řízení, 
seznam nabízených prostorů a  formuláře 
najdete na  úřední desce na  www.praha6.
cz nebo na  stránkách společnosti SNEO 
www.sneo.cz.

	� Koupaliště Petynka navštívilo během le-
tošní letní sezony 67 875 lidí. Na počtu se 
projevila opatření spojená s koronavirovou 
pandemií i omezení kapacity vládními naří-
zeními. Návštěvnost byla o něco vyšší než 
v roce 2020, kdy sem kvůli pandemii a re-
konstrukci dorazilo 66 775 lidí. Roky před 
tím se návštěvnost pohybovala kolem 110 
až 120 tisíc lidí.

	� Komise strategického rozvoje podporuje 
protažení tramvajové tratě z  Malovanky 
na Strahov v co nejkratším možném termí-
nu, ale požaduje dopracovat variantu s od-
dělenými jízdními pruhy pro automobilovou 
dopravu a tramvajovou trať.

	� Kulturní komise schválila rozdělení do-
tací v  programu Šestka kulturní I. 2022. 
Do hromady 33 projektů získá 3  749  600 
 korun. Radnice také podpoří vydává-
ní šesti sublokálních periodik částkou 
165 200 korun.

	� Výbor pro výchovu a  vzdělávání doporu-
čil ponechat finanční prostředky určené 
na odměny ředitelů škol ve stejné výši jako 
v  minulém roce. Navrhl také úpravy do-
tačního programu OTEVŘENÝ SVĚT 2022 
v  hodnocení komunitních aktivit pro děti, 
žáky, rodiče a seniory.

	� Radnice opět vyhlašuje Dotační program 
na  podporu obnovy památkově význam-
ného objektu či souboru na rok 2022, te- 
dy takzvané památkové dotace. Lidé  
o  ně  budou moci žádat od  2. ledna 
do 15. února. 

	� Komise dopravní se na svém jednání zabý-
vala úpravami autobusových tratí a podně-
ty k linkám autobusů 108, 116, 164 a 216, 
a to včetně vzniku nových nebo vložených 
zastávek. Podrobnosti najdete v  lednové 
Šestce.

Na šestce na jaře rozkvetou nové 
záhony, jejichž přípravu v lis-
topadu zahájil odbor životního 
prostředí. Přibudou pásy trvalek, 
letniček i nové květnaté pásy.

Díky dotačnímu programu hlavního města 
vznikl levandulový záhon ve  středovém pásu 
Patočkovy ulice na  úrovni křižovatky s  Bělo-
horskou. Další novinkou budou rozkvetlé tře-
zalkové pásy podél Evropské – v parku u Vel-
varské, u Thákurovy ulice a Na Vlčovce.
Zcela nový kruhový záhon se směsí trvalek 
a letniček vzniká u památníku Tycha de Brahe 
a Johannese Keplera při křižovatce Keplerovy 
a Parléřovy. Na Petřinách v křižovatce Na Větr-

níku se květinová rabata přesouvají na plochu, 
kterou má ve správě městská část. Současné 
záhony, které se nacházejí na ploše spravova-
né TSK, postupně zmizí, neboť plánovaná re-
konstrukce křižovatky s nimi v projektu nepo-
čítá. Z vlastního rozpočtu pak Praha 6 realizuje 
přípravu květinových pásů ve dvou lokalitách. 
Jeden budete moct obdivovat u  křížení Pa-
točkovy ulice s Radimovou, druhý na Vypichu 
nad točnou tramvají, při odbočce do Ankarské. 
Po  odstranění trávníku sem zahradníci nave-
zou kvalitní zeminu a v jarních měsících na pře-
lomu dubna a  května vysejí travino-bylinné 
směsi letniček, mezi nimiž budou zastoupeny 
koukoly, měsíčky, chrpy, ostrožky, krásnooč-
ka, sluncovky, lny a další druhy, které trávníky 
změní v kvetoucí louky. 

22. zasedání zastupitelstva proběh-
ne v pátek 17. prosince od 10 hodin 
v kongresovém sálu OREA Hotelu Pyra-
mida, Bělohorská 24. Podrobnosti budou 
zveřejněny na úřední desce. Od 15 hodin 
je zařazený pevný bod interpelace. On-
line přenos sledujte na  www.praha6.cz 
a facebooku.

Opravuje se střecha Skleňáku 
Skleněný palác na náměstí 
Svobody prochází rekonstrukcí. 
Jako první se komplexně opra-
vuje střecha, na což upozorňuje 
zdálky viditelný jeřáb.  

Po osmdesáti letech existence si dům, kte-
rý vlastní Praha 6, vyžádal komplexní rekon-
strukci střechy, tedy výměnu střešního pláště, 
opravy komínů a  atik, zámečnických kon-
strukcí, bleskosvodu a  podobně. Postupuje 
se tak, aby budova po renovaci měla výraz-
ně lepší tepelně technické vlastnosti, kvalitní 
izolace proti dešťové vodě a  její bezpečné 

odvedení, a kromě dalších oprav tady dojde 
i k pokládce nové pochozí skládané dlažby, 
aby se mohlo na střechu opět chodit a lidé ji 
využívat k relaxaci jako v době po dokončení. 
„Vzhledem ke skutečnosti, že budova je kul-
turní nemovitou památkou, jsou veškeré prá-
ce průběžně konzultovány a  schváleny zá-
stupci památkové péče. Stejně tak budeme 
postupovat při výměně výkladců v  přízemí, 
rekonstrukci výtahů a zdravotně technických 
instalací, které by měly následovat,“ říká rad-
ní Eva Smutná (TOP 09), která má památ-
kovou péči v gesci. Oprava střechy by měla 
skončit na jaře příštího roku.
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�	Aktuality

Ranní omezení provozu  
u ZŠ Hanspaulka bude trvalé

V září a říjnu 2021 proběhl zku-
šební provoz takzvané škol-
ní ulice před Základní školou 
Hanspaulka. Mezi půl osmou 
a osmou hodinou nesměla před 
školu vjíždět auta. Protože se 
projekt osvědčil, bude pokračo-
vat natrvalo.

Omezení provozu v  ulici Na  Čihadle v  úseku 
mezi ulicemi Finkovská a Na Hanspaulce pla-
tilo pouze půlhodinu, aby se ostatním řidičům 
komplikoval život co nejméně. „Stačilo to, aby 
se před školou předešlo nebezpečným situa-
cím spojeným zejména s  neobratným parko-
váním a vysazováním dětí z vozidel v blízkosti 
vstupu do školy. Zároveň se zlepšily podmínky 
pro děti jezdící do  školy MHD, na  kole nebo 
přicházející pěšky,“ vysvětluje místostarosta 
pro dopravu Jiří Lála (ODS). 
Na začátku záměru byla Analýza bezpečnosti 
silničního provozu v  místech vybraných zá-
kladních škol, kterou pro Prahu 6 zpracovala 
Fakulta dopravní Českého vysokého učení 
technického. „Upozornila na některé nedostat-
ky a  závady, které postupně řešíme ve  spo-
lupráci se správcem komunikací. Současně 
ČVUT také podpořilo zavádění dalších škol-
ních ulic,“ poznamenává předseda dopravní 
komise Prahy 6 Vladimír Šuvarina (ODS). Za-
vedení zkušebního opatření předcházela peč-
livá příprava a  několik jednání mezi zástupci 
ZŠ Hanspaulka, Klubu přátel ZŠ Hanspaulka, 
Městské části Praha 6 a Hlavního města Prahy. 
Také rodiče a  další řidiči školní ulici přijali 
dobře. „Celý projekt doprovázela masivní in-
formační kampaň a výzkum hodnotící zpětnou 

vazbu žáků, rodičů, zaměstnanců a  reziden-
tů z  okolí na  fungování pilotní úpravy. Velké 
 poděkování za  celkový přístup a  odvedenou 
práci zaslouží vedení a klub přítel školy,“ říká 
Jiří Lála.

Co ukázala anketa? 
	� 308 respondentů, z  toho 86 % byli rodiče 

žáků školy, se zapojilo do  dotazníkového 
šetření

	� 89 % vyjádřilo přání ponechat školní ulici 
Na Čihadle natrvalo. Toto řešení jim jedno-
značně přináší více pozitiv než negativ. 

	� 148 respondentů zmiňovalo větší bezpeč-
nost při příchodu do školy

	� 74 lidí vítalo klidnější cestu do školy
	� 34 se líbil komfortnější a uvolněnější pohyb 

a ráno bez stresu
	� 18 ocenilo lepší ovzduší a  menší obavy 

pustit děti do školy samotné
Mezi zápory rodiče nejčastěji zmiňovali zhor-
šenou situaci u dolního vchodu do školy v ulici 
Sušická, větší provoz v  ulici Na  Hanspaulce 
a šest respondentů tvrdilo, že je u školy větší 
zmatek v dopravě než před zavedením opatře-
ní. Respondenti měli též možnost uvést jaký-
koliv další podnět týkající se tohoto opatření. 
„Nejčastěji – patnáctkrát zaznělo přání ome-
zit ranní dopravu v  širším okolí školy a  čtr-
náct účastníků ankety si přálo omezení ranní 
 dopravy také u dolního vchodu v ulici Sušic-
ká,“ vyjmenovává Martina Galušková z Klubu 
přátel ZŠ Hanspaulka, která výsledky ankety 
představila.
Na  základě vyhodnocení celého zkušebního 
provozu i ankety plánuje městská část zavést 
školní ulici Na  Čihadle natrvalo. Současně 
se pracuje také na  dokončení dokumentace 

ke  stavebnímu povolení na  rekonstrukci této 
ulice, kdy by tady měly přibýt zklidňující prvky.  

Šance pro další školy
Školní ulice se jako koncept úspěšně využívá 
v zahraničí, stejně tak i u několika dalších praž-
ských a  středočeských škol. I  přes veškerá 
pozitiva projektu nelze zákaz vjezdu dát před 
všechny školy, vhodné podmínky jich nabízí 
jen několik. „Aktuálně zvažujeme uplatnění po-
dobného konceptu ještě v okolí dalších tří škol, 
záležet bude především na nich, zda budou ta-
kovýto záměr aktivně podporovat, či nikoliv,“ 
uvádí místostarosta Lála. Rozšíření takzvaných 
školních ulic vítá i člen dopravní komise Lukáš 
Novák (Zelení): „Těšíme se na přenesení dob-
rých zkušeností i do dalších míst na Praze 6, 
kde mnohdy není zajištěn bezpečný přístup 
dětí a  rodičů k  základním či mateřským ško-
lám, přičemž častým problémem bývají parku-
jící auta.“
„Rodiče žáků Základní školy Hanspaulka 
i místní obyvatelé už nejméně patnáct let usi-
lují o to, aby děti docházely do školy bezpeč-
ně a bez stresu. V okolí školy je však ohrožují 
i  někteří rodiče – řidiči, kteří nerespektují do-
pravní nařízení a pokyny. S trvalým opatřením 
souhlasíme a  doporučujeme jej rozšířit i  jin-
de,“ komentují společně zastupitelé Eva Tichá 
a Tomáš Šídlo (Piráti). Zároveň dodávají, že ze 
strany radnice jde ale jen o „látání“ nedostatku 
parkovacích míst před školními budovami, kte-
ré by konečně měla začít řešit.
Nadále pokračují i další inspekce v okolí škol, 
aktuálně se radnice zabývá problematikou 
viditelnosti za  zhoršených světelných podmí-
nek. „Proto jsme provedli noční bezpečnost-
ní inspekci a  na  jejím základě budeme žádat 
Technologii hl. m. Prahy o úpravy a doplnění 
veřejného osvětlení“.

Knihovna bez knih
Pobočku městské knihovny na Petři-
nách brzy nahradí nová budova. Než 
se tak stane, máte poslední šanci se 
s ní rozloučit, a to v pátek 3. prosince 
od 16 do 18 hodin.

Aktuálně je budova vyklizena a  demolič-
ní práce by měly začít na  přelomu roku 
po ukončení výběrového řízení na dodava-
tele stavby. Vedení knihovny by však rádo 
pozvalo petřinské sousedy, aby si budovu 
mohli naposledy projít. Setkání se uskuteč-
ní za dodržení všech platných opatření.
Na  místě bude přítomen ředitel knihovny 
i architekt nové budovy, kteří vám zodpoví 
případné dotazy. Na  jedno se ale ptát ne-
musíte – veverka, která teď obývá portál 
nad vchodem do  knihovny, bude šetrně 
sundána a objeví se opět v nové knihovně.
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Více než deset let zůstával dům 
na rohu Dejvické a Bubenečské 
ulice prázdný a v havarijním sta-
vu. Jeho oprava skončila letos. 
Nájemníkům bytů, kanceláří 
a snad i návštěvníkům restaura-
ce v přízemí by měl začít sloužit 
příští rok. 

Dům postavený koncem 20. let minulého 
století sice není památkově chráněný, ov-
šem nachází se v  památkové zóně. To však 
jeho rekonstrukci nekomplikovalo tolik, jako 
statika a  geologické podmínky. Původně šlo 
o dvoupatrovou budovu, která se později zvý-
šila na čtyřpodlažní, což se negativně projevilo 
i na její statice. Tu však mnohem více poško-
dila stavba metra v 70. letech minulého století 
a  také hloubení tunelového komplexu Blanka 
na začátku tohoto tisíciletí. 
Během stoleté historie se měnilo využití bu-
dovy, sídlila tady radnice i  policie, mnozí si 
pamatují, že sem před listopadovou revolucí 
chodili žádat a  vyzvedávat si cestovní pasy 
a řidičáky. V horním podlaží se nacházely byty, 
ve spodním komerční prostory. Jak dům chát-
ral, postupně se jednotliví nájemníci museli 
vystěhovat. Jako poslední ho opustil oblíbený 
Skloservis. Od  roku 2008 zůstal objekt ne-
využívaný. 
Plány na  rekonstrukci narušila nejen finanč-
ní krize, ale zpomalily je i  diskuze o  budou-
cím využití. Jedna z variant počítala například 

Rekonstrukce Dejvické 4
s  přestavbou na  garážový dům. Diskutovalo 
se také, zda má být v přízemí restaurace nebo 
obchod s potravinami. Dokonce se jednu dobu 
uvažovalo i  o  zbourání objektu a  stavbě no-
vého, což by bylo nejjednodušší a nejlevnější. 
Ovšem nejen památkáři, ale i vedení radnice se 
postavilo proti. 

Bez ordinací
Jasnou představu o  tom, jak chce dům vyu-
žít, a také hotový projekt na rekonstrukci, měla 
radnice v  roce 2018. Suterén a  přízemí mělo 
sloužit jako restaurace, další dvě podlaží měly 
nabídnout prostory pro lékaře a  kanceláře, 
v nejvyšších třech podlažích se měly zrekon-
struovat a pod střechou vestavět byty. 
„Nakonec došlo ještě k  poslední změně, kdy 
místo patra ordinací vznikly kanceláře. Zjis-
tili jsme, že v Bubenči a Dejvicích se na chází 
několik volných ordinací k  pronájmu a  není 
o ně zájem. Protože jsme nechtěli mít v domě 
prázdné nepronajaté patro, nechali jsme i tady 
vybudovat kanceláře,“ vysvětluje radní Zdeněk 
Hořánek (STAN), který zodpovídá za  oblast 
 investic. 

Stav byl horší, než se čekalo
Na  začátku rekonstrukce bylo třeba provést 
sondy, aby se zjistilo, jak na tom opravdu dům 
se statikou je. Předpokládalo se, že to bude 
velmi špatné. Skutečnost po odkrytí základo-
vé spáry však byla ještě mnohem horší. Objekt 
byl v katastrofálním stavu. Do rekonstrukce tak 
v  mnohem větší míře, než se předpokládalo, 

zasáhly opravy statiky. A  změnily plánovaný 
harmonogram stavby. Původně měla rekon-
strukce trvat jeden rok – tak to nabídla firma 
v  soutěži –, ovšem pouze práce na  zpevnění 

  
Zrekonstruované prostory Dejvické 4.
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stavby včetně příprav zabraly jeden rok a čtyři 
měsíce. Do domu bylo nutné vložit podpůrnou 
ocelovou konstrukci. Odborně řečeno, do zdí 
se vetknuly nové ocelové sloupy a provázaly se 

s ocelovými rámy a zpevněnými železobetono-
vými stropy. Pro laiky, když vidíte, jak se dnes 
staví moderní ocelově-skleněné budovy, tak 
vlastně stejná ocelová konstrukce se vestavěla 

do  zdí tohoto stoletého domu. Na  staveniště 
vždy přišel statik a určil, která část nosné zdi 
se může zbourat a nahradit ocelí a poté zase 
obezdít. Takto se postupovalo celým domem 
od sklepa až po střechu. Práce trvaly od roku 
2018 až do  října roku 2020. Mezitím ovšem 
nestála celá stavba, zároveň probíhaly i  další 
práce, které se statikou nesouvisely. Ty mimo 
jiné zahrnovaly izolování suterénu proti proni-
kání vlhkosti a radonu z podloží, nahrazení pů-
vodních oken replikami, rekonstrukci střechy, 
tak aby odpovídala původnímu tvaru a uspo-
řádání. Vzhled do ulice zůstal sice zachován, 
ovšem dům se rozšířil směrem do dvora. 
Během oprav se také v suterénu domu našla 
vnitřní studna, a nejen s památkáři bylo třeba 
vyřešit, jak s  ní naložit. Došlo k  dohodě, že 
v domě zůstane a bude zakonzervovaná v pů-
vodním stavu. 
Všechny tyto vícepráce nejen prodloužily dobu 
rekonstrukce, zároveň navýšily její cenu z  92 
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Restaurace nabídne až 
10 druhů piva a dobré jídlo

Výběrové řízení na pronájem 
gastroprovozu v přízemí Dejvické 4 
vyhrál podnikatelsky záměr, za kte-
rým stojí Adam Matuška z Pivovaru 
Matuška a Petr Tyrichtr s Bohumi-
lem Spěvákem, zastupující Krystal 
bistro. Společně nabídli nejvyšší 
cenu. Proč do projektu šli, přibli-
žuje Adam Matuška, jehož jméno 
je dobře známé také příznivcům 
šestkového baseballu.

Kolem Hradčanské jsou desítky restau-
rací, barů, hospod. Máte představu, jak 
a čím se od nich chcete odlišit? 
Určité představy máme, nicméně jsme 
na úplném začátku, proto bych nerad před-
bíhal. Jisté zatím je, že se na výčepu objeví 
osm až deset druhů piva z našeho pivovaru 
a  rádi bychom měli rychlé a zároveň dobré 

jídlo. Ale je pravdou, že neznám moc podni-
ků, které by chtěly dělat nedobré jídlo.

Jak toho chcete dosáhnout? 
Do  projektu s  námi vstupují také šéfku- 
chaři Petr Tyrichtr s Bohumilem Spěvákem. 
Věříme, že toto spojení zajistí jak perfekt- 
ně ošetřené pivo, tak kvalitní a  moderní 
 kuchyně. 

Chcete se zaměřit na turisty nebo místní? 
Naším cílem bude, aby se u nás cítil každý 
host dobře, ať už místní či přespolní. Jestli 
se to povede, ukáže až čas. Ale základem 
každé správné hospody jsou štamgasti, 
 budeme moc rádi, pokud si nějaké získá-
me. Už pro ně vymýšlíme stoly u  výčepu  
a kuchyně.

Proč jste si vybrali právě Prahu 6? Nejsou 
v hlavním městě pro gastronomii turistic-
ky atraktivnější lokality? 
V dnešní době se ukazuje, že sázet na cen-
trum, respektive turisty nemusí být vždy vý-
hra. Dejvice a jejich okolí je rezidenční čtvrť 
s  tím, že Hradčanská je výborný dopravní 
uzel. Zároveň mám k Praze 6 velmi blízko, 
jelikož jsem se tady narodil a  přes dvacet 
let hraji baseball za Kotlářku. S baseballem 
jsem  začínal na  stadionu mládeže DDM 
a  mám mezi dejvickými spousty kamará-
dů. Naše rodina vždy podporovala Kotlářku 
Praha, ať už tu, co sídlí v Dejvicích, tak tu 
s hřištěm na Markétě.

Tušíte, kdy byste mohli otevírat? 
Dá-li covid, bůh a řemeslníci, tak bychom to 
chtěli stihnout do jednoho roku. Pokud se to 
povede dřív, budeme jedině rádi.

na 108,4 milionu korun. Ovšem s tím je nutné 
při rekonstrukci vždy počítat, v  odborné lite-
ratuře se dočtete, že cena rekonstrukce bývá 
vždy o 15 až 20 procent vyšší, než je pláno-
vaný rozpočet. Dle platné smlouvy firma po-
skytuje na  stavební práce záruku 60 měsíců, 
na technologie 24 měsíců.

Nové byty i restaurace
Při rekonstrukci Dejvické 4 se zastavěl dvorní 
trakt, čímž se podlahová plocha domu zvětšila 
o zhruba 30 metrů čtverečních v každém patře 
s výjimkou toho nejvyššího, šestého. Zde nad 
novou přístavbou vznikla velká terasa. 
Suterén a  přízemí domu budou sloužit jako 
restaurace. O  její podobě rozhodne pronají-
matel, který dostane připravenou kuchyňskou 
část se všemi sítěmi, vzduchotechnikou, dlaž-
bou na  podlaze a  obloženými stěnami. Sám 
si musí doplnit vybavení kuchyně. A také ce-
lou část pro hosty, která má 327 metrů čtve-
rečních, a  kde si sám může vybrat například 
podlahovou krytinu i  dveře. Nejvyšší cenu 
za pronájem – což bylo jediné kritérium ve vý-
běrovém řízení – nabídl projekt, za nímž stojí 
Adam Matuška z  Pivovaru Matuška a  šéfku-
chaři Petr Ty richtr s  Bohumilem Spěvákem 
zastupující Krystal bistro.
Druhé a třetí patro vyplní kanceláře – v každém 
podlaží jsou dvě, jedna o velikosti 124, druhá 
162 metrů čtverečních. Prostory jsou pojaté 
jako open space a připravené tak, aby je bylo 
možné rozdělit příčkami na  několik menších 
místností. Vždy obsahují zázemí pro zaměst-
nance a veřejné prostory. 
Ve  čtvrtém až šestém patře vzniklo osm no-
vých obecních bytů, které městská část nabíd-
la k pronájmu. Ve čtvrtém a pátém podlaží se 
nachází celkem šest bytů s dispozicemi 3+kk, 
každé patro nabízí shodně byty s  podlaho-
vou plochou 78, 100 a 108 metrů čtverečních. 
V nejvyšším patře je k dispozici byt 4+kk o ve-
likosti 112 metrů čtverečních a největší 3+kk, 
nabízející plochu 126 metrů a  k  tomu téměř 
třicetimetrovou terasu. Nové jsou samozřejmě 
veškeré sítě, výtah i chodby, jejichž podoba se 
konzultovala s památkáři, aby maximálně od-
povídala původnímu řešení a vzhledu.
Všechny prostory mají v domě společnou ko-
telnu na plyn, nájemci si mohou vybrat ze tří 
poskytovatelů internetových a kabelových slu-
žeb. Byty jsou plně připraveny k nastěhování, 
jsou zde samozřejmě hotové podlahy, koupel-
ny, některé mají i šatny, jiné komory. Jakou si 
vyberou kuchyňskou linku a nábytek, to samo-
zřejmě záleží na nájemcích. 
Protože se dům nachází v  památkové zóně 
a fasáda se musela zachovat v původní podo-
bě, nebylo možné stavbu zateplit. 

Byty už mají své nájemníky
Zájem o byty byl velký, během prohlídek pro 
veřejnost si je přišlo prohlédnout více než 160 
lidí.  Ve výběrovém řízení, které probíhalo obál-

kovou metodou, rozhodovala cena. Byty zís-
kali do nájmu ti, kdo nabídli nejvíce. Minimální 
nájemné činilo 180 korun za  metr čtvereční 
a měsíc a ve výběrovém řízení vzrostlo na 260 
až 355 korun. Radnice s obyvateli Dejvické 4 
uzavírá smlouvy na dva roky, pokud nájemce 
bude dodržovat všechny povinnosti, nájemní 
smlouvu mu městská část dalších sedm let 
bude prodlužovat, vždy na jeden rok a za stej-
ných podmínek. 
„Všech osm bytů se podařilo pronajmout vel-
mi rychle, zájem byl vysoký. Průměrná cena 
pronajatého bytu se pohybuje nad 300 koru-
nami za metr čtvereční a měsíc. Když k tomu 
připočtu příjem z pivovarské restaurace v pří-

zemí, má dům v Dejvické 4 generovat už nyní 
přes pět milionů korun ročně. A  to nás čeká 
ještě soutěž o pronájem kancelářských prostor 
ve  druhém nadzemním podlaží, od  níž oče-
kávám roční příjem kolem jednoho milionu,“ 
konstatuje místostarosta pro správu majetku 
a  hospodářskou politiku Jan Lacina (STAN).  
A  doplňuje, že ve  třetím nadzemním podlaží 
má od ledna sídlit radniční odbor kultury, spor-
tu a volného času a také nově vznikající oddě-
lení klíčových investic městské části.
Výběrové řízení na  pronájem dvou kanceláří 
ve druhém patře začne 10. prosince. Podrob-
nosti radnice zveřejní na  úřední desce www.
praha6.cz/tabule.
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Ondřej Dušek/TOP 09

Městská část Praha 6 má 
ve  svěřené správě kolem 
2000 bytů a  nebytových 
prostor a  další desítky sa-
mostatných objektů. O  tyto 
nemovitosti se Praha 6 pro-

střednictvím odboru správy majetku či společ-
nosti SNEO stará, jak se sluší a patří. Prodeje 
nemovitého majetku se v  tomto volebním ob-
dobí omezují v  zásadě jen na  pozemky pod 
domy, které jsou ve  vlastnictví soukromých 
subjektů. Byty Praha 6 už neprodává. A  to je 
správné. Jsem také rád, že současná rada in-
tenzivně připravuje hned několik důležitých 
stavebních projektů. Máme úspěšně za sebou 
architektonickou soutěž na  byty a  mateřskou 
školu na  pozemcích v  ulici Rakovnická v  Ru-
zyni. Díky úsilí našich radních Evy Smutné 
a Mariána Hoška jsme nalezli shodu na podo-
bě břevnovské polikliniky, která se konečně 
změní ve  zdravotnické zařízení odpovídající 
současným nárokům doplněné o sociální služ-
by a  služby veřejné vybavenosti. Nejdále je 
dostavba krytého bazénu v  areálu koupaliště 
Petynka, kde čekáme na vydání územního roz-
hodnutí. Dokončit tyto projekty nebude snad-
né, jsme ale na dobré cestě.

Viktor Mahrik/Piráti 
O tom, jak nakládá městská 
část s  majetkem, nejlépe 
vypovídá několik velkých 
majetkových operací z po-
sledních let. První kauza je 
prodej lukrativního pozem-

ku na Vítězném náměstí pod tzv. Ledním med-
vědem. Městská část zde prodala pozemky 
společnosti Penta o zhruba 80 milionů levněji, 
než kolik uváděl posudek na  nejvyšší cenu. 
Současné vedení radnice transakci završilo 
rozhodnutím, že v podstatě za stejnou cenu, 
za  jakou městská část pozemek prodala, na-
koupí část nebytových prostor v postaveném 
domě. Penta tak ve  finále pozemek dostala 
jen za  cenu pár metrů nebytových prostor.  
Druhá kauza se týká prodeje pozemků na vý-
stavbu v areálu na Dračkách. Vedení městské 
části skrze svou městskou společnost SNEO 
a.s. pozemky prodalo (opět) Pentě, a dokon-
ce jim připsalo slevu 34 milionů. Tato sleva 
byla poskytnuta na  základě soudy zamítnu-
tého restitučního nároku.  Je velmi příznačné, 
že obě majetkové operace byly ve  prospěch 
společnosti Penta, která v  té době přispívala 
Městské části na večírky u příležitosti udílení 
čestných občanství.

Simona Nesvadbová 
/ODS
Praha 6 má ve  svém ma-
jetku svěřeny bytové a  ne-
bytové prostory, školské 
objekty nebo třeba objekty 
zvláštního určení. Všechny 

tyto nemovitosti pravidelně udržuje a  opra-
vuje. Prostory určené k  pronájmu se soutěží 
ve  výběrových řízeních, kde zpravidla vyhrá-
vá nejvyšší nabízená cena popř. je přihléd-
nuto k  účelu pronájmu a  jeho potřebnosti. 
Na posledním listopadovém zastupitelstvu byl 
představen projekt „Bytové domy a mateřská 
škola Rakovnická v  Ruzyni“, který zahrnuje 
výstavbu celkem 42 bytů a  školky na  4 po-
zemcích ve  vlastnictví Prahy 6. Tento projekt 
je budoucí investicí Prahy 6, která tímto způ-
sobem významně zhodnotí pozemky ve  svůj 
prospěch i prospěch občanů, protože tyto byty 
budou sloužit především jako startovací byty 
pro mladé rodiny s dětmi. Projekt byl vytvořen 
s respektem k okolní stávající zástavbě a zele-
ni, do které bude citlivě umístěn. Takto by mělo 
vypadat příkladné hospodaření s  majetkem 
Prahy 6 a doufám, že v budoucnu se projektům 
tohoto charakteru bude na Praze 6 dařit.

Petr Palacký 
/Strana zelených
Praze 6 už téměř nezbývá 
s  čím hospodařit, protože 
většinu svého nemovitého 
majetku za  posledních 30 
let rozprodala. Několik kol 

bytových privatizací, desítky volných bytů in-
zerovaných jen na úřední desce, problematic-
ké prodeje pozemků developerům. Výsledkem 
těchto divokých výprodejů, které jsme jako 
Zelení vždy kritizovali, jsou 2 miliardy volných 
finančních prostředků na  účtech, které zne-
hodnocuje inflace, zatímco ceny nemovitostí 
závratně rostou. Ti, co levně nakoupili, každým 
rokem bohatnou a Praha 6 chudne. Situace za-
šla tak daleko, že Praha 6 přišla v posledních le-
tech na „převratnou“ myšlenku: volné finanční 
prostředky investovat do vlastních nemovitos-
tí, a tak je zhodnotit. Rekonstrukce Dejvické 4 
nebo výstavba u Rakovnické – to jsou pro jekty, 
které konečně vypadají jako péče řádného 
hospodáře, a  ne jako black friday. Doufejme, 
že je ani v budoucnu neprodáme. Nebude to 
ovšem jednoduché. Praha 6 si totiž za ta léta 
zvykla na  deficitní rozpočet krytý právě pří-
jmy z  výprodeje majetku. Každoroční sekera  
200 milionů se bez něj bude v budoucnu látat 
špatně.

Jan Lacina/STAN
Od  roku 2018 má ve  ve-
dení naší městské části 
na starosti správu majetku, 
investice a  hospodářskou 
politiku hnutí STAN. V pro-
gramovém prohlášení jsme 

se zavázali zastavit výprodej strategického 
majetku: máme dnes zhruba 1500 bytových 
jednotek, 600 nebytových jednotek, několik 
desítek budov tzv. zvláštního určení (Písec-
kou bránu, Polikliniku Pod Marjánkou, garáže 
pod Šabachovým parkem, usedlost Ladronka 
apod.) a několik málo strategických pozemků, 
které si městská část historicky ponechala. 
Prodáváme výhradně pozemky pod bytovými 
domy, abychom umožnili jejich majitelům sce-
lit vlastnictví. Každý rok uvolňujeme do miliar-
dového rozpočtu Prahy 6 částku 100 milionů 
korun, někdy i  vyšší. Opravujeme byty i  ob-
chodní prostory a vracíme je na trh. Po letech 
zmaru se nám podařilo vrátit do  života dům 
na  rohu Dejvické a  Bubenečské, v  Ruzyni se 
chystáme stavět čtyři desítky startovacích 
bytů. Máme ambici systematicky přetáčet vol-
né prostředky na účtech městské části právě 
do  nemovitého majetku tak, aby dlouhodobě 
generoval ještě vyšší rozpočtové příjmy, které 
pak míří do školství, kultury, sportu, údržby ze-
leně, sociální oblasti i jinam. 

Martin Polách/ANO

Prostor pro zlepšení hospo-
daření tu určitě je. Například 
proč stojí nově zrekonstru-
ovaný dům na  Dejvické 4 
úplně prázdný? To jistě není 
kvůli covidu. Výběrová řízení 

měla dávno běžet. Tímto laxním přístupem při-
chází radnice o nemalé prostředky, které do re-
konstrukce vložila. V  proluce Generála Píky 
mohl již dávno stát bytový dům, kdyby radnice 
lépe komunikovala se sousedy. Faktem ov-
šem je, že ne vždy je vina na  straně radnice. 
Přeměnu Šatovky v  Šáreckém údolí aktivně 
(a soudně) blokuje místní spolek. Prázdný po-
zemek v Ruzyni určený pro LDN až do nedávna 
čekal na změnu územního plánu. Pro neznalé 
to pak mnohdy vypadá, že leží ladem. V přípa-
dě volného pozemku v Bubenči, za kanadskou 
ambasádou, se ale nic neděje, přestože úřad 
má studii (z doby našeho působení na radnici) 
na jeho využití na startovací byty. Po dlouhých 
třech letech se podařilo vypsat soutěž na vy-
užití pozemku v Rakovnické, přestože regula-
ce zástavby vznikla ještě za  nás. Výsledek je 
dobrý, časová prodleva již horší. Aktuálně se 
na radnici se s hospodařením obecního majet-
ku rozhodně nespěchá.

Hospodaří Praha 6 dobře se svými nemovitostmi? 
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	� Územní rozvoj

Volný pozemek v Rakovnické ulici 
v Ruzyni využije městská část 
pro stavbu nové mateřské školy 
a domů s obecními byty. O tom, 
jak budou vypadat, rozhodla ar-
chitektonická soutěž.  

Porota vybírala z osmi návrhů a  jako nejlepší 
vyhodnotila projekt Martina Němce a  Pet-
ra Dvořáka z  ateliéru A. D. N. S. architekti. 
„Byl co do zastavěné plochy druhý nejmenší, 
přesto nabídne 42 bytů o celkové ploše skoro 
šestnáct set metrů čtverečních, zároveň také 
citlivě navazuje na stávající zástavbu a zacho-
vává od ní dostatečný odstup,“ komentuje ví-
tězný návrh místostarosta pro územní rozvoj 
Jakub Stárek (ODS).  Domy mají sloužit k roz-
šíření nabídky nájemních malometrážních bytů. 
„Rádi bychom vyšli vstříc lidem, kteří vyrůstali 
na šestce, v dospělosti opouštějí byty či domy 
rodičů, chtěli by v  naší městské části zůstat 
a nemají peníze pro koupi vlastní nemovitosti. 
Nově postavené malometrážní byty jim umožní 
zůstat a zároveň si třeba šetřit na vlastní byd-
lení,“ dodává místostarosta.

Školka pro 50 dětí
Kromě tří bytových domů je v  západní čás-
ti pozemku naplánovaná mateřská škola – 
v  tomto místě se parcela nejvíce rozšiřuje, 
díky tomu může kolem vzniknout co největší 
zahrada. Školka nabídne dvě třídy pro padesát 

dětí. „Předností vítězného projektu byla i varia-
bilnost budovy, nyní může sloužit jako školka 
nebo dětská skupina, ale v budoucnu nebude 
složité ji předělat například na seniorské cen-
trum, denní stacionář, kulturní centrum, podle 
toho, co bude v místě právě potřeba,“ doplňu-
je Jakub Stárek.  Stavbu školky oceňuje a fakt, 
že radnice opět začíná stavět byty, chválí na-
příklad i opoziční zastupitel Petr Palacký (Zele-
ní): „Jsem rád, že městská část sama na sebe 
aplikuje pravidla, která vyžaduje na  soukro-
mých subjektech. Tedy, aby projekt nebyl pře-
dimenzovaný a že zároveň se stavbou se myslí 
i na občanskou vybavenost, konkrétně stavbu 
mateřské školky, kterou velmi potřebujeme.“  
Školku tvoří dvě rovnocenná křídla, mezi ni-
miž se nachází centrální venkovní prostor pro 
společné aktivity a akce obou skupin. Aby děti 
neztrácely kontakt s přírodou, o to se postarají 
jak velká okna, jimiž je vidět ven, tak třeba ze-
lená střecha, na niž vedou schody z atria. Od-
tud se nabízí překrásný výhled na  letohrádek 
Hvězda. 

Byty se zahradou a terasou
Tři domy na  pozemku nejsou zcela stejné, 
svou velikostí se přizpůsobují postupně se 
rozšiřujícímu pozemku. Mají pouze tři podlaží, 
a pokud by se jejich velikost a objem přepočí-
taly na koe ficienty, takřka nedosáhnu ani na D, 
tedy velmi nízký. Uvnitř se nacházejí pouze 
malé jedno- a  dvoupokojové byty. Přesněji 
s dispozicemi 1+kk a 1+1 a podlahovou plo-

Jak budou vypadat školka 
a domy na Rakovnické? 

chou kolem třiceti metrů čtverečních jich bude 
dvacet. Dvoupokojových, tedy 2+kk a  2+1 
s  průměrnou podlahovou plochou kolem 45 
metrů, vznikne 22 bytů. Ovšem každý nájem-
ník bude mít k dispozici vlastní malou zahrád-
ku, venkovní terasu nebo lodžii – z  druhého 
patra budou obyvatelé na  zahradu scházet 
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2. místo
Také autoři druhého návrhu, společnost 
Znamení čtyř – architekti, zvolili tři bytové 
domy a  školku v  nejširší části pozemku. 
Domy jsou stejné – což podle poroty půso-
bilo fádně a nezohledňovalo tvar pozemku 
– a spojené podzemními garážemi. Školka 
má dvě podlaží. Porota u  tohoto návrhu 
kladně hodnotila společné části zahrady 
pro uživatele bytových domů. Ty byly ale 
větší než u  vítězného návrhu, celkem se 
v nich nacházelo 53 bytů, 27 jednopokojo-
vých a 26 dvoupokojových. 

3. místo
Architektonický ateliér ARKÁDA také zvolil 
mateřskou školky a k ní tři samostatné by-
tové domy, v každém se nacházelo deset 
bytů, opět pouze jedno-nebo dvoupokojo-
vých. Výrazným prvkem měla být předsu-
nutá ocelová konstrukce s  integrovaným 
inteligentním stínicím systémem. Na  jižní 
straně by byla instalována dvě tepelná či-
dla, která by sama stahovala a vytahovala 
rolety, podle intenzity slunečního záření. 
Porota mu však vytkla neefektivní řešení 
podzemní části bytových domů.

�	Územní rozvoj

po vlastním schodišti. Střešní terasy vzniknou 
díky tomu, že třetí podlaží zčásti ustupuje. Že 
je venkovní prostor rozdělený mezi bydlící, je 
pak velkým bonusem nejen pro ně, ale také 
pro městskou část – zmenší se tak „obecní“ 
pozemky, o které se musí starat. 
„Je dobře, že obecní výstavba dává přednost 
přiměřenému objemu nových budov a nesnaží 
se z území vytěžit víc, než je zdrávo. Je to dob-
rý příklad pro investory, stavět zodpovědně, 
nepřehlížet podmínky v dané lokalitě, a přitom 
využít i prvky modrozelené infrastruktury v po-
době propojení jednotlivých bytů s  přírodou 
a šetrného zacházení s vodou,“ konstatuje za-
stupitelka Jana Kabelová (Piráti).

S ohledem na úspory a okolí
Domy zvenku vypadají velmi jednoduše, poro-
ta u nich kladně ohodnotila jak architektonické 
ztvárnění, tak vyváženost a členění fasád. Bu-
dou postavené z kvalitního zdiva, které nevy-
žaduje další zateplení, doplní je okna s trojskly 
a vnějším stíněním, což dohromady sníží spo-
třebu energie na vytápění nebo chlazení. 
Návrh počítá s tím, že se pokusí zachovat co 
nejvíce současných stromů na pozemku, které 
se – spolu s  dalšími dřevinami na  Rakovnic-
ké a  v  části kolem školky – stanou součástí 
projektu. Jejich zachování je významné pro 
příjemnou atmosféru po  dokončení stavby. 
Veškerá dešťová voda ze střech bude svedena 

do akumulačních nádrží a vrácena zpět v po-
době zálivky do přírody.
Parkovací místa po  nájemníky i  rodiče škol-
kových dětí jsou navržena podél Rakovnické 
ulice. „Nerealizace podzemního parkování 
pod bytovými domy je značným příspěvkem 
do celkového rozpočtu stavby. Finance, ušet-
řené na  podzemním podlaží, lze investovat 
do  kvalitního dopravního řešení na  povrchu 
a  trvanlivých stavebních materiálů na  komu-
nikacích a chodnících. Parkovací stání, umístě-
ná podél bytových domů, budou zčásti opatře-
na polouzavřenými konstrukcemi,“ zdůvodňují 
své rozhodnutí architekti z ateliéru A. D. N. S. 
architekti.
„Školka a  malometrážní obecní byty jsou 
správným zadáním. Zdařilý výsledek nezávislé 
soutěže potvrzuje, že regulace zástavby, kte-
rou si Praha 6 stanovila ještě v  minulém vo-
lebním období, byla správná. Aktuálně se sám 
sebe ptám: zelené střechy, nebo raději solární 
panely?“ ptá se zastupitel Martin Polách (ANO).
Jak ještě připomíná místostarosta Jakub Stá-
rek, pro tento projekt platí, že je zde velmi vý-
hodný poměr plochy bytu vůči zastavěné plo-
še. Architekti se vyvarovali zbytečně velkých 
chodeb, vstupních a podobných prostor, kte-
ré zvyšují náklady na stavbu a zvýší i náklady 
na provoz domu.  I díky tomu náklady na pro-
jekt i samotnou výstavbu nepřesáhnou částku 
zadanou v soutěži – tedy 120 milionů korun.
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	� Doprava

Rekonstrukce ulic pokračují

Tramvajový experiment 
v Bělohorské 

Rekonstrukce ulic pokračovaly 
v Praze 6 i na podzim. Díky tomu 
jsou pro chodce bezpečnější 
Libocká i Jaselská ulice. 

Z  iniciativy městské části a  díky programu 
BESIP hlavního města bezpečněji přejdete Li-
bockou ulici. „Jsem rád, že se podařilo dou-
pravit křižovatku s ulicí U Stanice. Její vyvýšení 
nově umožňuje bezpečnější přímé přecházení 
na zastávku autobusu Litovický potok,“ popi-

suje místostarosta pro dopravu Jiří Lála (ODS). 
Ve  spolupráci se společností Technologie 
hlavního města Prahy se také podařilo vymě-
nit veřejné osvětlení, a tak mohly zmizet staré 
stožáry se širokými paticemi, které zbytečně 
překážely na chodníku.  Zároveň byl v Liboc-
ké letos také dokončen nový jižní chodník pod 
schodištěm z obory Hvězda, jehož investorem 
byli stavebníci budovaných bytových domů. 
Úpravy v Libocké ulici ještě nekončí, připravuje 
se kompletní přestavba prostoru před koste-
lem sv. Fabiána a Šebestiána.

Proměna Jaselské 
Dlouho očekávanou úpravou, kterou prová-
děla Technická správa komunikací, prošla 
také Jaselská ulice. Oddalovalo ji nejen če-
kání na   rekonstrukci vodovodu a  kanalizace, 
ale také jednání s  orgány památkové péče. 
„Poměrně dlouho se řešil optimální způsob 
parkování, nakonec bylo jako nejlepší zvoleno 
podélné stání. Díky němu tady zbude místo 
nejen pro stromy, ale i  chodce,“ konstatuje 
Jiří Lála. Ulice by nyní měla být komfortnější 
také pro cyklisty a  koloběžkáře, protože se 
povedlo prosadit zvýšení křižovatky s  Eliášo-
vo ulicí a legálně pustit cyklisty do protisměru. 
Nyní by radnice ráda přesvědčila památkáře, 
aby umožnili vytvoření přechodu pro chodce 
v úrovni ulice Bubenečská, kde je po tomto ře-
šení vysoká poptávka.

V Bělohorské ulici mezi tram-
vajovými zastávkami Drinopol 
a U Kaštanu jsou mezi kolejemi 
nové trávníky.  

Dopravní podnik ve  spolupráci s  vědci tady 
zahájil dvouletý experiment a testuje, zda mezi 
kolejemi přežijí rostliny, které nepotřebují tolik 
vody, a  přesto zůstanou zelené. U  zastávek 
Drinopol budou vědci testovat varianty kober-
ců pro stinná stanoviště, na  tramvajové trati 
nedaleko zastávek U Kaštanu pak pro slunná. 
Během experimentu budou vědci sledovat, jak 
trávník reaguje na městské okolí. S tím pomo-
hou speciální čidla umístěná na několika mís-

tech tratě, která nonstop zaznamenávají jejich 
stav. Aby měli vědci porovnání, umístili čidla 
kromě experimentálních koberců také do kole-
jiště v Evropské ulici.

Dopravní uzavírky 
	� V  ulici Na  Hutích pokračuje uzavírka, 

do  20. prosince neprojedete úsekem 
Národní obrany – Dejvická.

	� Do 21. prosince budou částečně uza-
vřené kvůli přeložce vodovodního řadu 
ulice Pod Petřinami a Pod Okrajem.

	� Další etapa uzavírky ulice Ve Struhách 
probíhá do 22. prosince. Obnovuje se 
tady vodovodní řad a  rekonstrukce 
 kanalizace.  

	� Až do 7. ledna zůstane uzavřeno jižní 
rameno ulice Kladenská v úseku Nad 
Tratí – dům číslo 506/85, rekonstruují 
se tady vodovod a kanalizace.

Vyvýšení křižovatky ulic Libocká 
a U Stanice umožňuje bezpeč-
nější přecházení.

Úpravou parkování zbylo 
v Jaselské ulici více místa 

pro chodce i stromy.
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�	Školství

Den veteránů, který připadá 
na 11. listopadu, se na šestce 
tradičně připomíná pietními akty 
u pomníků, které odkazují na hr-
diny první i druhé světové války. 

Letos vzpomínku oživily výtvory dětí z  mateř-
ských škol, které vlastnoručně vyrobenými 
vlajkami a  vlčími máky, symboly Dne veterá-
nů, nazdobily okolí pomníků. Rozkvetlé květy 

máků tak bylo možné spatřit na Vítězném ná-
městí, v Technické ulici nebo před Skleněným 
palácem. Do nové šestkové tradice se zapojily 
čtyři mateřské školy z Prahy 6: MŠ Čínská, MŠ 
Sbíhavá, MŠ Libocká a  MŠ Velvarská, která 
vytvořila úžasné keramické máky. „Výchova 
k vlastenectví a úcta k našim hrdinům, kteří brá-
nili a brání naši svobodu, je pro mne jednou ze 
základních hodnot, které bychom měli dětem 
umět předat,“ poděkovala školkám za iniciativu 
radní pro školství Marie Kubíková (ODS).

Děti si připomněly  
den veteránů

Praha 6 z výšky 

Děti z Mateřské školy Antonína Čermáka 
se dostaly na nejvyšší možný bod hotelu 
International, odkud poprvé viděly Prahu 6 
z ptačí perspektivy. 
A  nejen to. Mohly se také seznámit s  celým 
hlavním městem a  na  chvíli si připadaly jako 
piloti letící nad ním. Prohlídka hotelu Internatio-
nal Praha se uskutečnila díky tatínkovi jednoho 
z žáků, který v něm pracuje. Je krásnou ukáz-
kou, co může přinést, když se rodiče dětí zapojí 
do života mateřské školy. Do budoucna školka 
uvažuje o další spolupráci s hotelem, například 
by tady mohla uspořádat karnevalu a  další 
akce pro rodiče.

Umělecké graffiti 
zdobí hřiště
Součástí nově vybudovaného školního 
hřiště v Rooseveltově ulici byla i oprava 
opěrné zdi. 
Před opravou byla zeď často posprejovaná 
vandalskými graffiti. To nakonec vedlo k myš-
lence nabídnout plochu zdi pro legální kreativní 
graffiti žákům základních škol z Prahy 6. Prv-
ní vytvořil žák 9. třídy ZŠ nám. Svobody Liam 
Pelnář a  další budou postupně následovat. 
Přihlásily se například základní školy Norbertov 
a Na Dlouhém lánu.

Základní škola Norbertov letos 
oslavila 130 let od svého založení. 
Je jednou z nejstarších v Praze.

První škola ve  Střešovicích, škola filiální, byla 
založena v  roce 1856. Nejednalo se o  ško-
lu jako takovou, ale pouze o  jednu místnost 
v domě č. 15 v ulici Pod Hradním vodojemem. 
Protože jedna místnost brzy nestačila, byla 
otevřena i  druhá. Počet dětí se neustále zvy-
šoval, bylo proto nutné postavit školu novou. 
Ta vznikla nedaleko Müllerovy vily. Její prostory 
ale byly malé a  nevyhovující, proto 15. květ-
na 1889 střešovičtí radní přijali návrh správce 

školy Václava Morávka a odhlasovali postavení 
nové budovy, na Andělce, proti kostelu sv. Nor-
berta. Dne 1. března 1891 byl vyhlášen konkurz 
na její stavbu a již 17. října 1891 přijala okresní 

Základní škola Norbertov slaví 130 let od otevření
školní komise školu hotovou. O den později ji 
farář Norbert Horáček vysvětil a k slavnostnímu 
otevření došlo 20. října 1891. Její hodnota činila 
19 848 zlatých a 52 krejcarů. Prvním ředitelem 
se stal Václav Morávek, učitelský sbor čítal ješ-
tě dva učitele a dva podučitele. Otevřely se čty-
ři třídy, které navštěvovalo 384 dětí.
Stavebních úprav se škola dočkala i v dalších 
letech. V  roce 1921 k  původní budově přiby-
lo další patro a  v  roce 1957 nová dvě křídla. 
Školní družina získala svůj pavilon v roce 1975. 
Poslední velká renovace probíhala na začátku 
tisíciletí, kdy norbertovské škole přibyla tělo-
cvična, jídelna s  moderně vybavenou školní 
kuchyní, šatny pro žáky, nový vchod.
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Přeočkování seniorů proti nemoci 
covid-19 třetí dávkou vakcíny je 
důležité. Aby ti šestkoví nemuseli 
cestovat do očkovacích center 
nebo nemocnic, nabídla jim rad-
nice možnost nechat se přeoč-
kovat v Domě s pečovatelskou 
službou Šlejnická.

Nabídku na  třetí dávku očkování využila 
 zhruba šedesátka seniorů, které na  místo 
zpravidla doprovodili rodinní příslušníci. Vak-
cinaci zprostředkovala městská část ve spo-
lupráci s mobilním očkovacím týmem Ústřední 
vojenské nemocnice. „Podpůrná třetí dávka 
očkování je velice důležitá pro důslednější 
prevenci nákazy či vážného průběhu onemoc-
nění. Je totiž známo, že ochrana po vakcinaci 
časem klesá, přičemž úbytek obranyschop-
nosti se nejvíce projevuje hlavně u starších lidí 
a také u chronicky nemocných. Proto jsme se 
– stejně jako u prvních dvou dávek – na  tyto 
rizikové  skupiny zaměřili a snažíme se jim co 
nejvíce usnadnit přístup k očkování,“ říká rad-
ní pro sociální a zdravotní oblast Marián Ho-
šek (KDU-ČSL).
Třetí posilovací dávku také dostali přímo 
 obyvatelé domů s  pečovatelskou službou 
a v léčebně dlouhodobě nemocných. Ve Šlej-
nické zatím dostalo třetí dávku 20 zdejších 
obyvatel, v  Liboci 19 a  v  léčebně dlouhodo-

bě nemocných v Chittussiho ulici se pak po-
třetí nechalo dobrovolně očkovat celkem 41 
pacientů. Třetí dávku obdržela také naprostá 
většina členů personálu zmíněných zařízení. 
Ti, kteří na   třetí vakcinaci zatím čekají, neboť 
například ještě nedosáhli povoleného časové-
ho rozmezí od  druhé dávky, budou očkováni 
v pozdějším termínu.

Praha 6 pomáhá seniorům 
s očkováním proti covidu-19

Babička  
Sympatie 2021  

Jitka Vlčková, 85letá sympatická seniorka, 
která kvůli zhoršujícímu se zraku bydlí v Domě 
s  pečovatelskou službou Šlejnická, získala ti-
tul Babička roku 2021 za kraj Praha. V soutě-
ži se umístila jako nejstarší účastnice z Prahy 
a v hlasování diváků získala také titul Babička 
Sympatie 2021. Do soutěže ji přihlásily kama-
rádky z organizace Právě teď! Gratulujeme!

Domácí  
očkování a odvoz 
do očkovacích 
center
Společně s praktickými lékaři nadále 
poskytuje Praha 6 takzvané domácí 
očkování.

Senioři a lidé se zdravotním hendikepem se 
tak mohou nechat očkovat doma. O  tuto 
pomoc lze zažádat u  koordinátorky měst-
ské části na telefonním čísle 778 116 642. 
Praha 6 zároveň pokračuje v  pomoci se-
niorům s dopravou do očkovacích center. 
Také v tomto případě zájemci mohou kon-
taktovat koordinátorku Prahy 6.

Výlety do Německa 
se ruší
Z důvodu vládních opatření a  rychlého ší-
ření nákazy koronavirem a se ruší vánoční 
výlety pro seniory do Německa, které byly 
plánovány na měsíc prosinec 2021.

Úctyhodné a  krásné 100. narozeniny osla-
vily Helena Krouská z Hanspaulky, Růžena 
Koubíková z  Veleslavína, Jiřina Sojáková 
z  DPS Šlejnická (na obr.) a  Věra Bábiková 
z DD Eliška. Všem dámám za městkou část 
Praha 6 poblahopřál především hodně zdra-
ví Marián Hošek, radní pro sociální politiku.



prosinec 2021          15

�	Sociální projekty

Nezaplatili jste pokutu doprav-
nímu podniku?  Dlužili jste za od-
voz odpadu? Pokud jste výzvy 
k zaplacení dluhu léta přehlíželi 
nebo na ně neměli, snadno se 
stalo, že několikasetkorunová 
pokuta vyrostla do řádu deseti-
tisíců a vám hrozí exekuce. Nyní 
se jí máte šanci díky novému 
zákonu zbavit!

Institut Milostivého léta umožňuje zapla-
tit pouze nesplacenou jistinu, tedy původní 
dluh, a k  tomu jednorázovou částku 908 ko-
run na  náklady exekuce. Veškeré úroky, pe-
nále a další poplatky vám budou odpuštěny. 
Milostivé léto se ovšem týká jen dluhů, které 
vznikly u státu, měst a  jimi zřizovaných insti-
tucí. Dluhy z minulosti lze tak srovnat u měst-
ské části, například neuhrazené nájemné 
za  nebytové prostory, neuhrazené poplatky 
za svoz a třídění odpadu a podobně. Dále jde 
o závazky u dalších veřejnoprávních subjektů 
– České správy sociálního zabezpečení, Čes-
ké televize a Českého rozhlasu, PRE a Praž-
ské plynárenské, státních podniků, nemocnic 
ve  vlastnictví krajů nebo státu a  podobně, 
v  Praze 6 také společnosti SNEO. Příležitost 
k oddlužení je sice možné využít do 28. ledna 
2022,  vzhledem k předpokládanému množství 
podaných žádostí však doporučujeme s  roz-
hodnutím neotálet. 

Městská část lidem pomůže
Institut Milostivého léta se projednával také 
na  posledním jednání zastupitelstva, zařazen 
zde byl na podnět Zelených, ti také prosadili, 
aby jak Praha 6, tak společnost SNEO aktiv-
ně upozornili dlužníky městské části Praha 6, 
vůči kterým je vedeno exekuční řízení a  kteří 
tedy splňují základní kritéria pro Milostivé léto, 
a  aktivně je informovali o  této zákonné mož-
nosti, která byla dána poslední novelou exe-
kučního řádu. „Odbor sociálních věcí komuni-
kuje s dlužníky, o kterých vědí, že se do takové 
situace dostali, a  radí jim, jak v  této situaci 
postupovat. Nicméně je tady druhá velká sku-
pina, zpravidla lidí, kteří mají historické dluhy 
na  nájemném v  městských bytech. Známe 
případy, kdy takzvaná jistina, tedy dluh, činila 
43 000 korun, ale po paní je celkem vymáháno 
865 000 korun. Anebo se z  jistiny 55 000 ko-
run stala dlužná částka 1 254 000 korun. Právě 
těmto lidem může institut Milostivého léta po-
moci a je třeba je na to aktivně upozornit,“ vy-
světluje Petr Palacký (Zelení), proč bod na za-
stupitelstvo zařazovali.  Pro aktivní oslovování 
dlužníků získal podporu napříč všemi stranami. 

Jak se zbavit dluhů?    
„Jako městská část jsme dlužníkům, kteří ak-
tivně projeví zájem svou složitou situaci řešit, 
připraveni podat pomocnou ruku. Naše sociál-
ní pracovnice se specializací na  tyto případy 
dlužníkům poskytnou konzultace a  provedou 
je procesem oddlužení,“ říká radní Marián Ho-

šek (KDU-ČSL), do  jehož gesce patří oblast 
sociální politiky.  

Jak tedy postupovat?
Obraťte se na  odbor sociálních věcí Úřadu 
městské části Praha 6. Zde vám poskytnou 
potřebné formuláře či konzultace a poradí vám 
ve všech fázích procesu Milostivého léta:
1. Sjednáte si schůzku a poskytnete informa-
ce o vaší situaci. Nemáte-li souhrnný a celist-
vý přehled o tom, kde a komu dlužíte finanční 
prostředky, obdržíte příslušný formulář, který 
vám úřednice či úředník pomůže vyplnit.  
2. Tento vyplněný formulář předložíte obvod-
nímu soudu, který vám na základě této žádosti 
zpracuje a pošle přehled exekucí, jež jsou vůči 
vám vedeny.
3. Na  základě zjištěných informací pak bu-
dete mít možnost oslovit příslušné exekutory 
– pošlete jim doporučený dopis, ve kterém je 
požádáte o vyčíslení dosud nesplacené jistiny 
a uvedete, že jako dlužník máte zájem uplatnit 
ke svým dluhům tzv. Milostivé léto.
4. V řádném termínu pak stačí zaplatit základní 
nesplacenou částku, například přes formulář, 
který naleznete na stránce www.milostiveleto.
cz, a  k  tomu poplatek za  ukončení exekuce 
ve  výši 908 korun. V  rámci milostivého léta 
vám budou odpuštěny veškeré úroky, poplatky 
advokátům či penále.
Pro konzultace se obraťte na tyto osoby:
Jitka Vaňková 220  189  615, Hana Buštová 
220 189 645, Nikola Němcová 220 189 614.

Milostivé léto: zbavte se dluhů!

Za dvacet let své existence po-
mohlo Prev-Centrum třem a půl 
tisícům dětí, které byly ohroženy 
šikanou, alkoholem, drogami, 
nebo které měly problémy v rodi-
nách i školách. 

Prev-Centrum nabízí tři programy – primární 
prevence, nízkoprahové služby a  ambulant-
ní léčbu. První poskytuje služby, díky kterým 
se v mnoha případech daří předcházet výsky-
tu nebo zmírnit už existující rizikové chování 
u  žáků. Jednotlivé programy jsou součástí 
školní výuky a  probíhají v  prostorách školy. 
Tematicky se věnují například problematice 
užívání návykových látek, šikany, zdravého 
životního stylu, rasismu nebo xenofobie.  Pre-
ventivní programy se zaměřují na  identifikaci 
a  diagnostiku konkrétního problému ve  třídě 
a  spolupráci při jeho řešení. Součástí služby 
jsou také vzdělávací aktivity určené pro peda-

gogy, realizátory primární prevence, rodiče dětí 
i širokou veřejnost.
Nízkoprahové služby pro děti a mládež fungují 
na Břevnově již od  roku 2002. Původní název 
Centrum komunitních aktivit, kdy se služba za-
měřovala převážně na  sociálně pedagogické 
činnosti a  aktivní trávení volného času, poz-
ději vystřídal název Nízkoprahové služby, který 
v  současnosti zahrnuje mnohem více aktivit. 
Pod nízkoprahovým klubem Suterén funguje 
od  roku 2011 sociálně-terapeutický program 
UNCLE. Zaměřuje se na  dospívající mladé 
lidi, kteří mají problém se zákonem, a probíhá 
ve spolupráci s Útvarem prevence městské po-
licie Hlavního města Prahy. Náplní jsou vzdělá-
vací, rozvojové a sociálně terapeutické aktivity. 
V roce 2017 pak jako reakce na potřeby a po-
tíže mládeže vznikla certifikovaná Adiktologic-
ká ambulance pro děti a dospívající, kteří mají 
problémy s užíváním návykových látek včetně 
alkoholu nebo potíže v  oblasti nadměrného 
užívání technologií. Program Prev-Centrum 

Prev-Centrum pomáhá dětem už 20 let
Ambulantní léčba poskytuje ambulantní po-
radenské, terapeutické a  sociální služby oso-
bám ohroženým důsledky užívání návykových 
látek nebo jinými formami rizikového chování, 
jejich rodinám a  nejbližšímu sociálnímu okolí. 
Podrobnosti naleznete na www.prevcentrum.cz.
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Předvánoční tradicí pro občany 
Prahy 6 se stal Vánoční Bazááár, 
který od roku 2013 pořádá Na-
dační fond Šestý smysl ve spolu-
práci s městskou částí Praha 6. 
Bohužel nejen loni, ale také letos 
donutila nepříznivá epidemio-
logická situace organizátory  
akci zrušit. 

Přesto však není ani v  této pochmurné době 
možno zapomínat na to, že mezi námi žijí ro-
diny, které nejenže řeší nesnáze související 
s  pandemií jako my ostatní, ale mají k  tomu 
ještě veliké starosti o své nejbližší a nejzrani-
telnější – o své děti a jejich zdraví. 

Přestože se tedy Bazááár nekoná, můžete 
pomáhat, on-line přispěním do  dobročinné 
sbírky. Nadační fond má zřízenu veřejnou 
sbírku (S-MHMP/1241484/2013) a k ní je při-
řazen speciální transparentní bankovní účet, 
č. ú.: 107-5920070207/0100, zřízený u  Ko-
merční banky, V. S.: bazarek. Anebo můžete 
poslat dárcovskou DMS Nadačnímu fondu 
Šestý smysl – na  tel. číslo 87  777 ve  tvaru 
DMS SESTYSMYSL 30, DMS SESTYSMY-
SL 60 nebo DMS SESTYSMYSL 90. 

Výtěžek je určen pro mentálně postižené mla-
distvé z  Prahy 6, které Nadační fond Šestý 
smysl vybral ve spolupráci se sociálním odbo-
rem MČ Praha 6. 
Tomáš – má diagnostikovanou těžkou men-
tální retardaci v  kombinaci s  poruchou 
 au tistického spektra. Pohybuje se bez jakéko-
liv opory, pomoc potřebuje s  chůzí po  scho-
dech a chůzí v terénu. Tomáš je inkontinentní, 

není schopen psát, číst, počítat, skoro nemlu-
ví, řekne jen mami nebo vydá nějaký zvuk. 
Slyší a vidí dobře. Rád si prohlíží knihy s ba-
revnými  obrázky, v televizi a na tabletu sleduje 
především pohádky. Tomáš bydlí spolu s mat-
kou a  jejím přítelem v  pronajatém bytě. Má 
ještě dva malé sourozence (bratr 6 let a sestra  
5 let). Matka i  její přítel pracují ve  směnném 
provozu jako obsluha čerpací stanice a v ná-
ročné péči o Tomáše i  jeho malé sourozence 
se střídají. 
Honzík – je autistický chlapec se středně 
těžkou mentální retardací. Nerad se pohybu-
je, nechce moc chodit, matka ho všude musí 
přepravovat osobním vozem. Honzík má rád 
jídlo a  nejraději jí rukama, příbor používá jen 
když mu to matka připomene. Honzík se pro-
jevuje především houkáním, gesty, výkřiky 
nebo jednoslovnými termíny. Mnohdy opakuje 
věty ostatních (komunikuje česky i  anglicky). 

Žije s  rodiči v pronajatém bytě, má mladšího 
sourozence Samuela, který je zdráv. Honzík 
od  září t. r. navštěvuje denní stacionář Papr-
sek. Má velmi rád elektroniku, zejména tablet 
a PC, kde sleduje různá videa. 
Věrka – trpí vzácným genetickým onemocně-
ním Williamsovým syndromem, jedná se u  ní 
o středně těžkou mentální retardaci. Žije s ro-
diči, udržuje pouze rodinné vztahy, ale je vel-
mi přátelská, společenská až důvěřivá. Zvládá 
slovní komunikaci, písemnou nezvládne, píše 
pouze omezeně na PC. Všude musí mít dopro-
vod, nemá ráda MHD, je přepravována pouze 
osobním vozidlem. Veškerou péči o Věrku za-
jišťují rodiče. Věrka má velmi nízkou imunitu, 
a proto bývá často nemocná. 

Podrobnosti o  činnosti nadačního fondu mů-
žete sledovat na facebooku nebo  webu www.
nfsestysmysl.cz.

Bazááár je zrušený, pomáhejte on-line

Zhoršující se pandemická situa-
ce omezuje pořádání kulturních 
a společenských akcí, a zvlášť 
senioři tak mohou přijít o mnohá 
setkání a kontakt s lidmi.   

Kvůli sněhu a náledí se mnozí bojí také vychá-
zet ven, omezují nákupy, návštěvy lékaře. Na-
štěstí na šestce existují dobrovolníci, kteří jim 
rádi pomohou. 

Spolek Nesedím sousedím
	� Spolek Nesedím sousedím založený 

na  sousedské spolupráci může díky dob-
rovolníkům nabídnout seniorům zdarma 
doprovod na  očkování, k  lékaři, zajištění 

nákupů či vyzvednutí léků, výpomoc s ven-
čením psů a podobně. 

	� Rádi byste na  vycházku, ale bojíte se 
sami? Dobrovolníci vám nabízejí i  terape-
utický rozhovor na procházce.

	� Každý čtvrtek ve  svém komunitním cent-
ru od 14 do 17 hodin poskytuje konzulta-
ce s  právníkem, psychoterapeutkou nebo 
specialisty na počítače a mobily. Stačí se 
ozvat na telefon 702 816 476 nebo e-mai-
lem katerina@nesedimsousedim.cz

Seniorfitnes
	� V kulturně komunitním centru Seniorfitnes 

v Uralské ulici mohou senioři navštěvovat 
širokou škálu vzdělávacích a  volnočaso-

Sousedská pomoc pro seniory
vých aktivit, od jazykových kurzů přes hru 
bridže, kroužku fotografie, malování, zpě-
vu, trénování paměti, kurzu sebeobrany až 
po výuku práce s počítačem.

	� Na  jejich stránkách www.seniorfitnes.cz 
najdete také řadu pohybových aktivit a cvi-
čení, pro muže je určený fotbal v chůzi.

Přístav naděje
Nejen seniorům, ale například i samoživitelkám 
mohou zajistit pravidelný přísun potravin, dro-
gistického zboží, oblečení, případně základní-
ho vybavení bydlení a dalších potřebných věcí 
nezbytných pro důstojný život. Stačí zavolat 
na číslo 777 059 534 nebo napsat na pristav.
nadeje@gmail.com. 

Bankovní účet Komerční banky
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a cukroví. Také nesmí chybět v poledne kuba. 
Jen nahoru dávám krevety na  česnekovém 
másle nebo langustýnky. Sice to není staročes-
ké, ale je to moc dobré. 

A večer nevidíte zlaté prasátko…
Ale ano, je to mořský plod, stejně jako ryba. 
Na Štědrý den se tedy může. 

Každý kluk chce být fotbalistou nebo pope-
lářem, čím jste chtěl být jako malý vy?
Kuchařem. Už odmalička jsem miloval vaření 
a prakticky od pěti šesti let jsem byl v kuchyni. 

Co vás k  tomu přivedlo? Rodiče? Kuchtík 
v pohádce? 
Nevím, rodiče doma vařili, ale kuchaři nejsou. 

Jan Punčochář: 
česká kuchyně je pracná a náročná 

Připravila: Magdalena Krajmerová
foto: archiv Jana Punčocháře

V roce 2019 jste si splnil sen a otevřel v Dej-
vicích restauraci U  Matěje. Pár týdnů nato 
vláda nechala vše kvůli koronaviru zavřít. 
Nelitoval jste toho rozhodnutí?  
Ne, takových rozhodnutí nikdy nelituji. Nao-
pak. Nyní jsem rád, že je restaurace otevře-
ná, fajnově se rozjela a  můžeme tady přivítat 
 hosty. A doufám, že už nebudeme muset zaví-
rat. Máme zcela obsazeno, o víkendech u nás 
 nenajdete do  konce roku skoro žádné volné 
místo. 

Proč jste si vybral Prahu 6, nebyly by jednič-
ka nebo třeba Vinohrady atraktivnější?
Když sem přijdete, musíte pochopit, proč mě to 
okouzlilo. Ta krásná zahrada, krásné kaštany, 
dům, který působí venkovsky a kam se česká 
kuchyně přesně hodí. Šestka je navíc lukra-
tivní místo, kde žijí dobří lidé, kteří mají rádi 
 gastronomii. 

Jak jste na ten dům přišel? 
Oslovil mě můj dlouholetý zákazník, který byd-
lí tady poblíž, že by chtěl chodit do  hospody 
v  papučích a  žádnou takovou prý tady nikde 
nemá. Když jsem dům viděl, i přestože bydlím 
na druhém konci Prahy, přesvědčil mě, abych 
tady založil restauraci. 

Kdo jsou vaši hosté? Lidé ze šestky, celé 
Prahy, celé republiky? 

„Šestka je navíc 
lukrativní místo, kde 
žijí dobří lidé, kteří 

mají rádi gastronomii.“

Jan Punčochář (*1979)

–  kuchařem se vyučil v pražském hotelu Ambassador
–  po vyučení pracoval například v pražských restau-

racích Rybí trh, International Zlatá Praha nebo Zátiší 
Group 

–  absolvoval několik zahraničních stáží, mimo jiné 
v michelinských restauracích Hangar 7 v Salzburgu 
či Tim Raue v Berlíně

–  v  roce 2004 se stal šéfkuchařem a spolumajitelem 
sklepní pražské restaurace a baru Le Terroir. Působil 
zde deset let a třikrát získal michelinské ocenění Bib 
Gourmand, které se uděluje „dobrému jídlu za přija-
telné ceny“

–  poté se stal šéfkuchařem nově otevřené restaurace 
Grand Cru Restaurant, od roku 2019 má vlastní re-
stauraci U Matěje

–  působí jako porotce soutěže MasterChef, své recep-
ty zveřejňuje v  různých médiích či na  platformách 
sociálních sítí 

Ačkoli se jeho restaurace jme-
nuje U Matěje, nachází se v ulici 
U Matěje a v blízkosti kostela 
svatého Matěje, v logu má rozříz-
nutou cibuli. „Je to jediná zele-
nina, bez níž neuděláte žádnou 
českou omáčku. Navíc, když se 
nařízne, je krásná,“ objasňuje 
tajemství šéfkuchař a televizní 
porotce Jan Punčochář.

Jak vypadá štědrovečerní menu u  Punčo-
chářů? A kdo ho připravuje?
Připravuji ho já. Je to klasické české menu – 
rybí polévka, kapr s  bramborovým salátem 



18          prosinec 2021

	� Rozhovor

Ano, chodí sem pravidelně lidé z okolí, klidně 
dvakrát třikrát za týden. Je to krásné, že se sem 
vracejí. Ale když si projdete restauraci, zjistíte, 
že jsou tady lidé z Brna, Olomouce, když jedou 
do zoo, přijdou se sem najíst…

Když sem půjdu večer jen tak na pivo, místo 
tedy najdu?
Máme v restauraci několik velkých stolů, kde si 
můžete stoupnout, jak já říkám na loket, a dát si 
pivo. A zpravidla se po čase nějaké místo k se-
zení vždycky uvolní. Ale jít sem bez rezervace 
v šesti lidech není dobrý nápad. 

Potěšilo by vás, když byste dostal Michelin-
skou hvězdu? 
Toto není typ restaurace, který by mohl dostat 
Michelinskou hvězdu. Nikdy jsem o  tom ani 
neuvažoval, ani o  tom nikdy uvažovat nebu-
du. Tohle má být pěkná hospůdka, kde se lidé 
dobře najedí, dobře napijí a stráví hezkou chví-
li. Restaurace aspirující na Michelina musí mít 
něco speciálního a s tím tento koncept vůbec 
nepočítal. 

Už jste to několikrát řekl, zaměřujete se 
hlavně na českou kuchyni. Ale husu a kach-
nu umí upéct babička, nebyla by atraktivněj-
ší exotická kuchyně? 
Proč? Jsme v Čechách a myslím si, že lidé si 
rádi zajdou na  dobrou husu. Česká kuchyně 
je pracná a  náročná na  čas a  v  dnešní době 
nemají lidé tolik možností stát u plotny a vařit 
sedm hodin nějakou dobrotu. Myslím, že je lep-
ší si na ni zajít do restaurace. 

Jaké jídlo si u vás lidé nejvíc oblíbili?
To nejde jednoznačně říct. Když udělám průřez 
jídelníčkem, není to o  tom, že by něco vyční-
valo a něco naopak nešlo. My ale do jídelníčku 
nezařazujeme nic, co nemáme sami rádi. Jídlo 
si lidé musejí vychutnat, jako bychom si ho vy-
chutnávali my. Ale pokud bych měl jmenovat 
jedno, pak telecí řízek s bramborovým salátem. 

Co je zajímavého na české kuchyni? A exis-
tuje vůbec česká kuchyně, nevaříme částeč-
ně bavorskou, rakouskou, maďarskou? 
Myslím, že to tak je. Že v naší kuchyni je kus 
Bavorska, kus Rakouska, kus Slovenska i Ma-
ďarska, a  protože se nacházíme uprostřed, 
jsme ovlivněni okolními státy, které mají skvě-
lou kuchyni. Přesto existuje pár jídel, která jsou 
typicky česká, a  jinde je nedostanete. Třeba 
hovězí na smetaně – v celé Evropě nedostane-
te takovouto sladkou omáčku, nebo kance se 
šípkovou omáčkou. Máme tedy specifická jídla, 
ale je pravda, že jich není mnoho. 

Chodíte na  večeře do  restaurace ke  kole-
gům nebo konkurenci? 
Pravidelně. Myslím si, že by nikdo neměl být 
zakoukaný do sebe, ale naopak čerpat inspira-
ci i z jiných restaurací. Podívat se, jak to dělají 

jinde, jakou mají obsluhu, jak je příjemná, jaké 
používají talíře a příbory… Musíte chodit do re-
staurací, obzvlášť když to máte jako hobby. 

Chodíte inkognito, nebo se ohlásíte? A vy-
hledáváte raději neznámé podniky, nebo 
dáte přednost kamarádům a známým? 
Ke kamarádům nebo nekamarádům, to je jed-
no, půjdu rád tam, kde se dobře vaří. I  když 
s  mým obličejem už to moc inkognito nejde. 
Ale ty roušky tomu dost pomáhají.
  
Jíte, co vám opravdu ne chutná? 
Ne. Vždycky říkám, že když je něco špatně 

udělané, tak mi to nechutná a když je to dobře 
udělané, tak přece nemůže být nic nedobré. 
Ale třeba vůbec nemusím teplou rajčatovou 
polévku. Dobrovolně bych si ji asi nikdy nedal, 
ale když mi ji přinesou, sním ji. Ovšem nepo-
chutnám si na ní. 

Ptát se, co vás na  vaření baví, by bylo asi 
zbytečné. Zkusím to naopak, co vás nebaví?
Myslím, že nejhorší je mytí nádobí a  kuchyně 
po vaření. Jinak mi vlastně nic nevadí.

Majitel restaurace myje sám kuchyň?
Ano. Myslíte si, že se to umyje samo? 
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Ne, ale myslím si, že na to má personál. 
Doma nikoli, tam to musím udělat já. 

Myslela jsem si, že kuchaři své recepty tají, 
že na  každém druhém najdu mezi ingredi-
encemi něco jako tajemství Jana Punčochá-
ře, ale u  vás je to naopak. Zveřejňujete je 
i v médiích. 
Proč bych je tajil? Ať si každý zkusí to jíd-
lo podle receptu uvařit. Myslím, že by to tak 
mělo být. Navíc recept je jedna věc a výsledek 
druhá. Jsem rád, když si někdo uvaří dobré 
jídlo a baví ho to, mám rád nadšené kuchaře 
samouky, kteří doma něco připraví, a  pak to 
s hrdostí dávají návštěvě na stůl. Každý by měl 
umět aspoň trochu vařit. 

Vy se inspirujete u koho? 
Ono je vše už jednou vymyšlené, takže se u ně-
koho a někde musíte inspirovat. Ale nedělám to 
tak, že vezmu nějaký recept a celý ho zkopíruju. 
Použiji pouze nápad, a ten upravím ku obrazu 
svému.

Nemáte pocit, že začíná platit, co Čech to 
kuchař?  
Chytří jsme na to dost. Když čtu různé recenze 
na internetu, mám pocit, že jsme národ exper-
tů na vaření. Ale vážně, je přeci hezké, když je 
gastronomie takto na výši, proto můžeme také 
soutěžit v  televizi, mít plné restaurace, dobře 
jíst a bavit se u toho. 

V době koronavirových uzávěrek lidé začali 
doma více vařit, zaznamenal jste to? Chtějí 
do vás radu? Ptají se? Píší? 
Jsem taková kuchařka na telefonu, často mi lidé 
volají o recepty. Když se někomu nechce kou-
kat do receptu nebo do googlu, tak mi zavolá, 
jak se co vaří, a já mu odpovím. Třeba mají su-
rovinu, s níž nikdy nedělali a nevědí si rady. Na-
příklad špatně zpracovávají lilek, stále je štípe 
na jazyku nebo není dobrý, tak zavolají o radu. 
Nebo mají-li kus nějaké zvěřiny a nevědí, jak ji 
zpracovat. Je to pokaždé o něčem jiném.

Tak to už jste doopravdy slavný kuchař. Za-
znamenal jste ten okamžik, kdy jste se stal 
z obyčejného kuchaře slavným kuchařem? 
Nepovažuji se za slavného kuchaře, ale televize 
asi hodně pomohla tomu, že mě poznávají lidé 
na ulici, že chtějí fotku, že si chtějí popovídat, 
jako bychom se znali už dlouhá léta.

Nosí vám ochutnat svá jídla?
To se moc neděje. 

Co vám dalo porotcování v soutěži Master-
Chef? 
Že jsem se změnil z plachého člověka v člově-
ka, který si může stoupnout před dva tisíce lidí 
a  začít hovořit, nemá trému před tím, než se 
zapnou kamery a také získal větší nadhled nad 
tím, jak se vnímá role majitele restaurace, šéf-

kuchaře, zákazníka. Tedy velká komunikační 
změna v mém projevu, což oceňuji. A také to, 
že můžete mít pořád plnou hospodu, to je také 
hezké. Přispělo to k tomu hodně. 

Vy sám se na takové pořady koukáte? 
Moc nemám čas koukat na televizi. Je ale prav-
da, že si občas pustím nějaký bizár, koukám 
na  různé ptákoviny, spíš abych si odpočinul. 
Nyní jsem nechtěně přepnul na Vaření se Sou-
kupem na televizi Barrandov. To tedy bylo!  Ale 
samozřejmě mám rád zahraniční pořady jako 
Chef´s Table. 

Skoro každý sleduje pořady o  vaření nebo 
se jich účastní, a přesto máme málo kucha-
řů… Důvod? Vy jste vařil v  zahraničí, máte 
tedy přehled, zda podobné problémy mají 
i tam.
Kuchař už je velmi váženým povoláním, dá se 
tím řemeslem krásně uživit i prosperovat. Mám 
spoustu kamarádů v Německu a tam mají stejný 
problém jako u nás – nemohou sehnat lidi. I tam 
je nedostatek kuchařů, protože ti lidé vědí, jaká 
je to dřina, a nechtějí to dělat. Vezměte si, že 
chodíte patnáct dnů od osmi od rána do jede-
nácti do  večera do  práce, jíte ve  stoje, pořád 
na vás někdo křičí, protože v kuchyni je stres. 
Pokud toto povolání nemilujete, nemůžete ho 
dělat. Není to povolání, že chodíte jen do práce.

Je těžké si i u vás udržet dobré zaměstnan-
ce a co děláte pro to, neodcházeli ani v době 
covidu?
Mně to nezkomplikoval covid, protože jsem 
všechny zaměstnance platil sto procenty, 
jako kdyby chodili do  práce, proto jsem také 
udržel devadesát osm procent personálu, jak 
na place, tak v kuchyni. A jak si je udržet? Mu-
síte jim nabídnout kolektiv, prostředí a finanční 
ohodnocení. Musí být v práci spokojení, musí 
do ní chodit rádi a musejí být i dobře zaplace-
ní. Nebudeme si říkat, že to ti lidé dělají pouze 
proto, že je to baví.

Takže jim jako bonus napečete vánoční 
cukroví? 
To určitě! V  prosinci bych vám to tady přál 
vidět. Ne, žádný bonus v  podobě vánočního 
cukroví nebude. Doufám, že v  lednu půjdeme 
v klidu na pivo. To by mě bavilo více než péct 
cukroví.

Nepečete?
Peču, ale nevyžívám se v tom. Je to úplně jiné 

řemeslo. Samozřejmě připravím nějaké dezer-
ty pro hosty, ale že bych si udělal šestipatrový 
dort a na něm Mickey Mouse, to určitě ne. Ku-
chař a cukrář jsou odlišná povolání jako elek-
trikář a instalatér. V restauraci máme cukráře. 

Všechna jídla, která máte na menu, vymýšlí-
te sám a také je umíte uvařit? 
U Matěje už je šéfkuchař, který se stará o kaž-
dodenní provoz, protože zde máme dvě restau-
race, jednu nazvanou stůl JP, a  pak druhou, 
obří, která vydá o  víkendu až dva tisíce jídel. 
Šéfkuchař se stará o každodenní chod a s ním 
konzultujeme, z čeho uvaříme, jak jídla přesně 
mají vypadat, a pak je pošleme do světa. 

Jako otec dvou dětí, zajímáte se o stravová-
ní ve školkách a školách? 
Jelikož mě teď oslovila paní ředitelka z Rozár-
činy školy, jestli bych jim nepomohl v kuchyni, 
začínám to vnímat poměrně dost. V lednu budu 
trávit týden ve školní kuchyni a vařit jídla, aby 
měly děti lepší stravování.

Zaznamenal jste snahy v  Praze 6 změnit 
školní stravování? Z některých už mizí uze-
niny a  smažená jídla, nahrazuje je bulgur, 
cizrna… 
Děti musejí jíst hlavně pestře. Kvalitní šunku ani 
řízek bych nevyřazoval, nemyslím, že na dob-
ré šunce je něco špatného, když ji dítě nebude 
jíst každý den, nic mu to neudělá, naopak. Ale 
zaměřil bych se na  pestrost. A  z  čeho to jíd-
lo je. Nepatří tam žádná dochucovadla, žádné 
po lotovary.  Zkouším si ale představit, jak děti 
jedí cizrnu. Asi by musela být s nějakou rajča-
tovou omáčkou, která by musela být na  bázi 
té  české, aby jim to chutnalo. Anebo cizrnové 
placky. Protože cizrna sama o sobě není nijak 
oblíbené jídlo.

Co doma vaříte svým dětem? 
Co každý táta a máma, kteří mají rádi své děti. 
Moje Rozárka miluje sushi, hodně ho objed-
náváme, protože to neumím, tak ho nedělám. 
Včera jsem vařil kuře na paprice, před tím se-
gedín, frankfurtskou polévku. Tedy klasická 
česká jídla.

Od  koho jim více chutná, od  táty, nebo 
od maminky? 
To je jedno. Moje paní také výborně vaří. Navíc, 
oni si už vaří sami.

Můžeme se tedy těšit na  nové šéfkuchaře 
Punčochářovy? 
Doufám že ne, ale baví je to. 

Nebylo by hezké, kdyby byla restaurace 
U Matěje podnikem s dlouhou rodinnou tra-
dicí?
Myslíte? Na to je ale ještě brzy. Uvidíme, co se 
stane. Pokud to budou chtít dělat, ať to dělají, 
určitě je ale nebudu nutit.

„Pokud toto povolání 
nemilujete, nemůžete 

ho dělat.“
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Svatý Matěj v Dejvicích si letos 
sice připomíná 250 let od své do-
stavby a vysvěcení, ovšem kostel 
stál na stejném místě už o několik 
století dříve.

První spolehlivý historický údaj o  kostelu 
na  tomto místě pochází z  roku 1404. Ačko-
li podle pověstí zde mohl stát už dávno před 
tím. Pověsti o  tom jsou minimálně tři. První 
vypráví, že v roce 971 kníže Boleslav II., zva-
ný Pobožný, zabloudil v lese do míst, kde byli 
za dívčí války pobiti a následně pohřbeni muži 
z družiny Ctirada, jejich hroby měl hlídat divo-
ký medvěd. Ten se objevil před knížetem, toho 
však zachránilo zjevení svatého Matěje.  Druhá 
pověst je velmi podobná, jen v ní medvěda za-
střelí statečný muž ukrývající se v křoví, který 
se poté představí jako Matěj. A poslední verze 
vypráví o  tom, že medvěd vůbec nebyl divo-
ký, ale ochočený a  patřil chalupáři Matějovi. 
Ať už to bylo s medvědem a Matějem jakkoli, 
důležité je, že Boleslav II. prý nechal v lese nad 
Šáreckým údolím z  vděčnosti postavit kostel 
zasvěcený svatému Matěji. Ten však po něko-
lika staletích byl pro věřící z okolí příliš malý, 

proto ho v  roce 1770 zbourali. Už za  rok stál 
na  jeho místě nový, dnešní svatý Matěj v ba-
rokním stylu. K slavnostnímu vysvěcení došlo 
29. září 1771.  

Škodili lupiči i blesk
Po necelých sedmdesáti letech, v březnu roku 
1840 do  jeho věže uhodil blesk, těžce ji po-
škodil a  zapálil. Při tom se roztavily i  zvony, 
které sem byly v roce 1787 přeneseny z kos-
tela svatého Vavřince na  Petříně.  Po  požáru 
sice kostel dostal tři nové zvony, ovšem ty byly 
zrekvírovány pro armádní účely za první světo-
vé války. V  roce 1927 sem byly sice osazeny 
další dva, ale ty odsud opět odvezli za druhé 
světové války. 
Mnohem častěji však památku napadali lupiči, 
za dvě a půl století své existence byl kostel ně-
kolikrát vyloupen. Jen mezi roky 1772 až 1800 
čtyřikrát, pak v roce 1820 i v roce 1903. Napří-
klad barokní reliéf na bočním oltáři byl odcizen 
zhruba před třiceti lety. Nahradil ho moderní 
obraz Jiřího Anderleho.

Ve stylu pozdního baroka
Současný kostel vznikl za  podpory Františ-
ka Xavera Strachovského, rytíře ze Stracho-

vic, probošta Metropolitní kapituly u  sv. Víta 
v  Praze. Jde o  jednoduchou sálovou stavbu 
s věží na západní straně, menším čtvercovým 
kněžištěm a  větší čtvercovou lodí se zkose-
nými rohy. Klenby mají tvar takzvané české 
placky, jak se říkalo klenbě ve tvaru polokoule 
na čtvercovou či obdélnou místnost. Ze sever-
ní a  jižní strany zdobí fasádu malé římsované 
štíty trojúhelníkového tvaru, severní se znakem 
pražského proboštství a  jižní se znakem pro-
bošta Fran tiška Xavera Strachovského rytíře 
ze Strachovic. 
Ačkoli je autor kostela neznámý, odborníci si 
váží a upozorňují na architekturu věže, která je 
zajímavým a  rafinovaným způsobem členěna, 
odlišně v dolní i horní části. Stěny kostela jsou 
jemně rozčleněny pilastry s vrubovanými hlavi-

Kostel svatého Matěje slaví 250 let

Svatý Matěj 
ve Skleňáku 
Výročí 250 let od  dostavby a  vysvěcení 
kostela svatého Matěje připomene také 
výstava ve  výlohách Skleněného paláce. 
Od  16. prosince do  konce ledna se zde 
můžete seznámit s  historií, architekturou 
a  dalšími zajímavostmi o  této duchovní 
památce. Chybět nebude ani tolik známý 
a  obdivovaný perníkový betlém. Za  tímto 
unikátem do kostela přicházejí v době vá-
noční stovky a tisíce lidí. 
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cemi, pozdně barokní sloh se projevuje napří-
klad také na štukové výzdobě. Obdélná okna 
zakončují polokruhové oblouky. Po  dostavbě 
byl kostel vybaven převážně rokokovým mo-
biliářem, a  to zčásti novým, zčásti převzatým 
z kostelů zrušených za vlády Josefa II. 
Hlavní oltář je zdobený krásnými řezbami.  Nad 
ním visí v rokokovém rámu neseném vyřezáva-
nými figurami andělů obraz sv. Matěje z  roku 
1699, který pravděpodobně již pro původní 
kostel namaloval pražský malíř raného baroka 
Kristián Dittmann. Pozadí portrétu sv. Matěje 
tvoří výjev ilustrace pověsti o napadení knížete 
medvědem a silueta Hradčan. V horní části ob-
razu je vymalován znak objednavatele, svato-
vítského probošta Františka Xavera Strachov-
ského rytíře ze Strachovic. Obraz byl v  roce 

1839 obnoven pražským malířem Václavem 
Myslivečkem. 
Rokokovou kazatelnu bez stříšky zdobí plas-
tiky andílků nesoucích symboly Víry, Naděje 
a  Lásky. Křtitelnice byla do  svatého Matěje 
přenesena z baziliky sv. Jiří na Pražském hra-
dě. Po druhé světové válce byl nad kazatelnu 
zavěšen barokní reliéf Nejsvětější Trojice, kte-
rý byl nalezený v  roce 1945 a  zrestaurovaný. 
Odnesli ho však zloději zhruba před sto lety, 
až mnohem později byl na jeho místo umístěn 
obraz Jiřího Anderleho, který ho kostelu daro-
val, stejně jako obraz Madony s dítětem. Ten 
se nachází v jihovýchodním rohu kostela. 
Kněžiště je od  chrámové lodi odděleno níz-
kou rokokovou mříží. Nad ním je na jižním pilíři 
hlavního oblouku zavěšen mohutný dřevěný 
barokní krucifix. Mramorová nástěnná kropen-
ka nese letopočet 1658. Nad ní visí obraz sv. 
Salvátora Chrudimského v barokním rámu. 
Varhany od  pražského varhaníka Jindřicha 
Šiffnera věnoval kostelu probošt Eduard 
 Tersch v roce 1891. 

Tady vznikla Matějská pouť
Jen málokdo si v  současnosti asi spojí kolo-
toče a lunapark na Výstavišti s kostelem sva-
tého Matěje. Ale právě on dal základ Matějské 
pouti. První záznam o  jejím konání pochází 
z  roku 1595, kdy papež Klement VIII. vyhlásil 
na  žádost tehdejšího pražského probošta pl-
nomocné odpustky pro poutníky do  zdejší-
ho kostela. Od  té doby se tady – s  výjimkou 
krátkého období po bitvě na Bílé Hoře – velké 
svatomatějské poutě konaly pravidelně. K  je-
jich proslulosti významně přispělo i  to, že šlo 
o první jarní pouť v Praze. Poutní křížová cesta 
s  dvanácti kapličkami začínala poblíž nynější 
stanice metra Hradčanská. 
Postupně se poutě nejenže měnily z  nábo-
ženských na zábavné, ale také je navštěvova-
lo stále více lidí. Prostor před farou přestával 

na  stánky a  pouťové atrakce stačit, a  tak se 
Matějská přesunula na  Vítězné náměstí. Tam 
se jich účastnilo přibližně čtvrt miliónu lidí. 
V  roce 1928 natočil režisér Josef Kokeisl film 
U  svatého Matěje, když se slunko zasmě-
je s  dodnes známou písničkou Karla Hašlera 
U svatého Matěje. Stavba dalších budov ČVUT 
však pouť vytlačila i  odtud. Od  roku 1964 se 
proto Matějská pouť koná na Výstavišti, tehdy 
pojmenovaném jako Parku kultury a oddechu 
Julia Fučíka. Stala se z  ní komerční a  maso-
vá akce, kterou na  začátku devadesátých let 
navštěvoval až milion lidí. Postupně zájem po-
klesl.  Původní liturgická svatomatějská pouť 
se nyní slaví – vzhledem k přesunu svátku sv. 
Matěje podle českého liturgického kalendáře, 
nikoli v únoru, ale 14. května.

Kdy si můžete 
prohlédnout 
perníkové jesličky
2021 
18. 12.  11 až 17 hodin
19. 12. 11 až 17 hodin
24. 12. 11 až 15 hodin
25. 12. 11 až 17 hodin
26. 12. 11 až 17 hodin

2022
1. 1. 11 až 17 hodin
2. 1. 14 až 17 hodin
8. 1. 14 až 17 hodin
9. 1. 14 až 17 hodin
15. 1. 14 až 17 hodin
16. 1. 14 až 17 hodin
22. 1. 14 až 17 hodin
23.1. 14 až 17 hodin
29. 1. 14 až 17 hodin
30. 1. 14 až 17 hodin

Pozor! Změna vyhrazena! Zpřístupnění 
a hlídání kostela zajišťují neplacení dobro-
volníci ve svém volném čase, proto se or-
ganizátoři předem omlouvají za  případné 
neplánované výjimky v otvíracích hodinách.  
Podmínky prohlídek betlému mohou být 
upraveny vzhledem k  aktuálním vládním 
nařízením.
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Tradiční Adventní den s techniky 
připravila Stanice techniků DDM 
v Podbabě na sobotu 11. prosin-
ce od 14 do 18 hodin.

Děti tady čeká představení klubového kolejiš-
tě železničních modelářů za  plného provozu, 
model města s  funkční hromadnou dopravou 
a populární čtyřicetimetrová autodráha, kterou 
si mohou samy vyzkoušet. Chybět nebude ani 

množství dílniček s vánoční tematikou, kde si 
návštěvníci vyrobí spoustu vánočních ozdob 
a  dekorací, upečou perníčky nebo si vyrobí 
dárek pro své nejbližší.
Letošní novinkou této tradiční akce je vánoční 
SWAP, neboli výměna oblečení, dětských kní-
žek a hraček, zdobení venkovní tramvaje, která 
se slavnostně rozsvítí v 17.30 hodin, a venkov-
ní jarmark za doprovodu oblíbených vánočních 
koled. Vstup na akci je zdarma.

V pátek 3. prosince se koná  
od 19 hodin koncert nazvaný 
 Muzikály, které poprvé překročí 
naše hranice. 

Výtěžek ze vstupného využije společnost Po-
lovina nebe na uspořádání dalších kurzů ovlá-
dání počítače hlasem. Na  koncertu zazní ne-
oposlouchané melodie z  muzikálů, například 
Moulin Rouge, Hairspray, Chorus Line, Kinky 
Boots, Smash a  podobně v  podání patronky 
Michaely Tomešové s  moderátorem Lukášem 
Adamem a  dalšími zpěváky podpořené živou 
kapelou Václava Tobrmana.
Výtěžek z  koncertu pomůže lidem s  postiže-
nou motorikou horních končetin, pro něž bu-

dou připraveny zdarma kurzy ovládání počítače 
a všech jeho funkcí pouze s využitím hlasových 
povelů. Ačkoli se koncert koná v Praze 4 v KC 
Novodvorská, peníze pomohou i  na  šestce. 
Osoby se zdravotním postižením mají vstup 
zdarma.

Tradiční den s techniky

Muzikálem na pomoc zdravotně 
postiženým lidem

Díla amatérských 
výtvarníků  
ve Skleňáku

Od 1. do 13. prosince si můžete ve výkladech 
Galerie Skleňák prohlédnout díla amatérských 
výtvarníků ze Senior fitnes. Zároveň tady najde-
te informace o službách centra – pohybových, 
vzdělávacích a  volnočasových aktivitách urče-
ných nejen pro věkovou skupinu 50+. Vernisáž 
výstavy proběhne ve  středu 1. prosince 2021 
od 16 hodin. Více na www.seniorfitnes.cz.

Vánoční trhy  
na Strahovském 
stadionu
V sobotu 11. prosince se promění ochoz Velké-
ho strahovského stadionu ve vánoční trh. Od 9 
do 16 hodin tady zavládne vánoční atmosféra, 
chybět nebudou řemeslné stánky, kreativní dílny 
pro děti i dospělé, divadlo, kapely, skvělé jídlo 
a  pití. Příjemnou atmosféru podpoří i  vánoční 
výzdoba. Advent na  Strahově je další z  akcí, 
která se snaží vrátit život na velký spartakiádní 
stadion. 
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Adventní program v Kaštanu Vánoční sny dětí 
z dětského domova

Návštěvníci OC Šestka mohou i letos 
 pomoci splnit sny 48 dětem z dětského 
domova v rámci charitativního projektu 
Splněná přání.
Jde o  tradiční akci, která má jediný cíl – udě-
lat radost dětem z Unhošti, které budou trávit 
Vánoce v  dětském domově. A  také poukázat 
na fakt, že každoročně zůstávají na svátky v nej-
různějších zařízeních stovky osamělých dětí. Po-
kud se jim rozhodnete zpříjemnit Vánoce, stačí 
přijet na Šestku, v přízemí u tobogánu si vybrat 
z napsaných nebo nakreslených přání konkrét-
ního dítěte, dárek koupit a odevzdat hostesce 
u společného boxu, a to až do 19. prosince.

Betlémské 
světlo od skautů 
z Hanspaulky

Skauti z hanspaulských středisek Pplk. Vally 
a Javor budou letos opět společně rozvážet 
betlémské světlo.
Můžete si pro něj přijít ve středu 22. prosince 
na tato místa: 
16.30 Hanspaulka (před Tescem) 
16.50 Duchoslávka (u kaple sv. Michala)
17.10 Hadovka (v parku pod panelákem)
17.30 Ořechovka (u kina).

Akce proběhne v  režimu dodržování aktuálně 
platných vládních opatření, tradiční průvod 
bude, jen pokud to bude povolené.

Břevnovské Kulturní centrum 
Kaštan opět připravilo spe-
ciální adventní program pro děti 
i  dospělé. 

Předvánoční období – pokud to tedy pande-
mie covidu-19 dovolí – vám může zpříjemnit 
koncert členů skupiny Jablkoň s  klávesistou 
Michalem Nejtkem nebo vystoupení asi nejpo-
pulárnějšího současného karikaturisty a  také 
písničkáře Mirka Kemela v  duu s  Vladimírem 
Javorským. Určitě pěkné bude i  odpolední – 
a tudíž i pro rodiče s dětmi vhodné – vystou-
pení jazzové zpěvačky Jany Koubkové, která 
si jako hosta přizvala zpěváka a všestranného 
muzikanta Ondřeje Rumla, a spolu se chysta-
jí zpívat hlavně koledy. Brněnská písničkářka 
Martina Trchová vystoupí s písničkami z reper-
toáru Zuzany Navarové. Scéna Kaštanu také 

přivítá mladé objevy – slovenskou písničkářku 
Evolet a její krajanku Ĺubica Christophory.

Víkendové pohádky pro děti
K pravidelným sobotním pohádkám v advent-
ním čase přibývají i  nedělní, s  vánoční téma-
tikou. Vstup je pro rodiče i děti zdarma, stej-
ně jako na  odpolední workshopy a  výtvarné 
díly, zaměřené nejen na  výtvarné techniky, 
ale i  na  výrobu případných vánočních dárků. 
Potěšit by je mohlo i odpoledne s vynálezcem 
deskových her Tajuplný svět podivuhodných 
her a  i větší děti dostanou svůj koncert – ka-
pelu Mixle v piksle. K adventnímu programu se 
připojí také lektoři Atelieru Kaštan, takže dojde 
i na ukázky kurzů na kytaru či děti zpívající ko-
ledy, a také ve stejné budově sídlící Popmuse-
um, kde si děti mohou zahrát na různé nástroje 
a dospělí zase zhlédnout aktuální výstavu, vě-
novanou legendárnímu festivalu Vokalíza.

Mandala 
na rozloučenou 
s podzimem

Necelá hodina stačila dětem ze školky Char-
lese de Gaulla, aby sestavily skoro dvoumet-
rovou mandalu. Dílo vzniklo v rámci podzimní 
soutěž Land art, čili krajinné umění. Použily 
k tomu listy, jehličí, listy, šičky, větvičky a dal-
ší plody, které našly na zahradě školky nebo 
v jejím okolí. 
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Stránka spolků a občanských iniciativ Prahy 6
publikuje názory jejich členů činných v Praze 6. Příspěvky zasílejte na spolky-redakce@praha6.org. Archiv a plné  verze článků 
na praha6.org. Texty nevyjadřují postoje MČ, odpovídají za ně podepsané spolky a iniciativy. 

Letem světem
Konec volné plochy na  Kulaťáku, VŠCHT 
prodala svoje pozemky za miliardu develo-
perům.    Proběhl kulatý stůl nad zámkem 
Veleslavín. Řešila se možnost paliativní-
ho centra, propojení s  centrem kulturním, 
komunitním, vzdělávacím a  otevřeným 
parkem pro veřejnost.   Spolek Hradní 
potok oživuje zámek nápady na  umělecké 
intervence. V rámci svého školního Art Day 
a externích workshopů se zapojili i studen-
ti Gymnázia Jana Keplera.   Tři podlaží 
garáží (z  toho 2 pod zemí) vzniknou u ústí 
Navigátorů na Evropskou.   I v temné co-
vidové době se na  Vypichu chystá kluziš-
tě.   Menší půdorys a více podlaží – to je 
obsahem změny územního rozhodnutí pro 
revitalizaci Bubenečských papíren. V rekon-
struovaných budovách budou nově převáž-
ně byty.   UNION SPOJUJE. Břevnováci 
vracejí fotbal do své čtvrti. Dárci podporují 
fotbalový klub.   Mezi skleněnými krysta-
ly na  Bořislavce se objevilo nové sousoší 
„Na Horu“ Federica Díaze.   Spolek Vám 
nablízku zahájí svůj program adventní sbír-
kou pro potřebné, víc informací v Eliášově 
46 a na fb: Spolek Vám nablízku. 
 
J. Škvor, J. Koňaříková, Společně pro 6

Pro plánování budoucnosti městské části 
územní plán nestačí. Základní měřítko 1:10000 
nestačí k  popsání kvalit, hodnot a  potenciá-
lu území. K  tomu je potřeba regulačních plá-
nů, které představují nejpodrobnější měřítko 
územního plánování na  úrovni čtvrtí a  lokalit. 
Řeší umístění staveb, jejich vybavení, výšku 
a  přístup k  nim, ale i  formu veřejných pro-
stranství. Stanoví jasná pravidla pro investory. 
Urychlí i vydávání stavebních povolení, proto-
že dokáží nahradit územní rozhodnutí.

Dohody v území na bázi regulačních plánů jsou 
v Evropě běžné. V minulosti byly regulační plá-
ny i  v  Praze hojně používány. Na  jejich pod-
kladě byly v  období první republiky založeny 
úspěšné čtvrtě jako Ořechovka, Dejvice, Břev-
nov nebo sídliště Petřiny. To, že dnes nejsou 
samosprávami požadovány, je zásadním ome-
zením pro kvalitní plánování v Praze. Regulač-
ní plány jsou závazné a umožňují obci ovlivnit 
budoucí charakter území a staveb. To je v dů-
sledku výhodné pro obec, stavebníky i občany. 

Na  západ od nás je běžné i  to, že obce sta-
noví při nové výstavbě povinný odvod na ve-
řejnou infrastrukturu a  vybavenost – školy, 
hřiště, parky, komunitní služby nebo sociální 
bydlení. Výše odvodu se odvíjí od  konkrétní 
podoby projektu, a proto je nutnou podmínkou 
vznik regulačního plánu. V ČR však zákon tuto 
možnost neumožňuje a obce a města mohou 
pouze vyjednávat o dobrovolných příspěvcích 
– kontribucích. 

Praxe ukazuje, že bez regulačního plánu je 
 obtížné rozhodovat o nové výstavbě i na úrov-
ni jednotlivých objektů. Typickým příkladem 
je lokalita Veleslavína, kde dochází k  chao-
tické a  nekoncepční výstavbě nesourodých 
zá měrů, a  přitom je vše formálně v  souladu 
s  územním plánem. Chybí důraz na  fungo-
vání celku a  vytváření kvalitních veřejných 
prostranství. Územní plán nezaručuje, že se 
chátrající památkově chráněný Zámecký areál 
s parkem stane srdcem lokality a nedotknutel-
nou oázou.

Na příkladu Petřin je možné vidět, že i stabili-
zovaná oblast se proměňuje a vyžaduje aktua-
lizaci dle stávajících potřeb v reakci na změny 
v území, jako je lepší dostupnost centra města 
díky nové stanici metra, trvající absence kvalit-
ního veřejného prostoru náměstí a vyčerpaná 

územní rezerva původně určená pro kulturní 
a  sportovní zázemí. Základ dochovaného re-
gulačního plánu Petřin byl zpracován již v  le-
tech 1922–39, finální zastavovací plán sídliště 
je z roku 1959, podle něhož bylo realizováno. 

Pro bydlení atraktivní lokalita Petřin láká inves-
tory k realizaci dalších bytových a ubytovacích 
staveb ve  zcela nevhodných pozicích jako 
v případě nového Centra Petřiny místo domu 
služeb nebo na Větrníku místo bývalé menzy. 
Tam má vyrůst předimenzovaná améba, která 
nectí svého významného souseda, historický 
větrný mlýn, jež dal lokalitě jméno a byl sou-
částí Břevnovského kláštera. Proč je nutné 
vést pře se stavebním úřadem, jako například 
u  bytového domu na  Heyrovského náměstí, 
kde v souladu s nepřesným územním plánem 
bylo dodatečně povoleno zvýšení o další pod-
laží, když může samospráva zavázat rozhodo-
vání stavebního úřadu závazným regulačním 
plánem? 

MČ objednala pořízení územní studie pro Šá-
recké údolí, ale výsledek není závazný a nebrá-
ní tak pokračování nevhodnému prostavování 
na  úkor jedinečného krajinného rázu. Chystá 
se zástavba na Hradčanské, jednom z posled-
ních a  nejcennějších území v  těsné blízkosti 
Pražského hradu. Má zde vzniknout bydlení, 
služby, vybavenost, ale zastavovací plán, kte-
rý by garantoval vyvážení komerčních a  ve-
řejných zájmů, město nepožaduje. Jak chce 
město zaručit, že ve vstupní bráně do Prahy 6 
nevznikne mrtvé ghetto s předraženým bydle-
ním? V další klíčové lokalitě – na Vítězném ná-
městí, na místě populárních farmářských trhů – 

Obnovme tradici regulačních plánů
došlo k prodeji pozemků ČVUT developerům. 
Ani zde není předepsána dohoda nad zasta-
vovacím plánem, vše má tak v  rukou develo-
per bez toho, že by si Praha zajistila vyvážený 
rozvoj služeb a vybavenosti. 

Apelujme na  radnici, aby prosadila podmín-
ku vzniku regulačního plánu na  Hradčanské 
před prodejem pozemků. Apelujme, aby pro 
rozhodování o  budoucnosti všech klíčových 
lokalit, jako je Veleslavín nebo Dejvická, byla 
do územních plánů vložena podmínka pořízení 
regulačních plánů, které zajistí řádné projedná-
ní s veřejností i všemi dotčenými aktéry a nale-
zení vyvážené shody na využití území.

J. Hušek, Spolu na Petřinách, V. Hodek, 
Společně pro 6

Model regulačního plánu sídliště Petřiny z roku 
1959.
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Divadlo Semafor
Dejvická 688, P 6, pokladna tel.: 233 901 384, 
vstupenky@semafor.cz, www.semafor.cz
 
4. 12. Znám ještě starší lidi  
5. 12. Patrola Šlapeto: Adventní koncert 
6. 12. Všechnopárty 
7. 12. Všechnopárty 
8. 12. Znám ještě starší lidi 
9. 12. Znám ještě starší lidi 
10. 12. Konečně!!!  
11. 12. Čochtanův divotvorný hrnec  
12. 12. Můžem i s mužem  
13. 12. Pohoda Vánoc – Miloslav Šimek  
14. 12. Tiše a ochotně 
15. 12. Tiše a ochotně 
16. 12. Tiše a ochotně 
17. 12. Tiše a ochotně 
18. 12. Tiše a ochotně 
18. 12. Divadélko Romaneto – Vánoční 
 pohádka 
19.12. Tiše a ochotně 
19. 12. Tiše a ochotně 
20. 12. Tiše a ochotně 
21. 12. Tiše a ochotně 
22. 12. Tiše a ochotně 
23. 12. Tiše a ochotně 
29. 12. Zajíc v pytli aneb Ze Soboty znovu 
na Šimka

Dejvické divadlo 
Zelená 15a, Praha 6. Pokladna a rezervace 
vstupenek: tel. 233 332 430, rezervace@
dejvickedivadlo.cz, https://www.dejvickedi-
vadlo.cz/#1

2. 12. Brian
7. 12. Absolutno
11. 12. Komplic
12. 12. Vina?
13. 12. Vražda krále Gonzaga
14. 12. Interview
15. 12. Racek
17. 12. Přízraky
18. 12. v 18 hod. Vánoce s Rosénkou 
19. 12.  Zítra to spustíme aneb Kdo je tady 

gentleman
20. 12. Terapie 
21. 12. Terapie 

ANTI.KVARIÁT DD
14. 12. v 16 hod. Matěj a čerti 
10. 12. ve 20 hod. Játra 
13. 12. ve 20 hod. Večer jedna báseň 
14. 12. ve 20 hod. Co.media 

Kaštan – scéna 
Unijazzu
Bělohorská 150, Praha 6, www.kastan.cz, 
e-mail: kastan@kastan.cz

1. 12. 19:00 Jazzmanie Vladimíra Kouřila/ 
vstupné dobrovolné 
2. 12. 20:00 KONCERT / Ben Poole Band (UK), 

United Cans Unlimited
3. 12. 20:00 KONCERT / Rajtaraj
4. 12. 15:00 Divadlo matky Vackové: Malý 
princ / Vstup zdarma
4. 12. 20:30 KONCERT / Bitter Mood
5. 12. 19:00 KONCERT / Půljablkoň & Michal 
Nejtek, Mirek Kemel & Vladimír Javorský
6. 12. 20:00 KONCERT / Předvánoční setkání 
Osamělých písničkářů
7. 12. 18:30 Přednáška Ing. Arch. Zdeňka 
Lukeše: Jan Kotěra 
8. 12. 20:00 Martina Trchová & Adam Kubát: 
Pocta Zuzaně Navarové
9. 12. 20:00 KONCERT / Alen, Nauzea Or-
chestra
10. 12. 20:00 KONCERT / Petra Börnerová trio 
11. 12. 15:00 Pohadlo aneb Pohádkové kuka-
dlo: Fridolín se hledá / vstup zdarma
11. 12. 20:00 KONCERT / Naked Profesors, 
Minikapela
12. 12. 15:00 Divadlo na klice: O zlatém pra-
sátku / vstup zdarma
12. 12. 16:00 Tajuplný svět podivuhodných her 
Jiřího Šebesty / vstup zdarma
13. 12. 19:00 Jiří Černý: Ro(c)kování
14. 12. 19:00 PŘEDNÁŠKA / Pavel Svoboda: 
Tanzanie – poprvé v Africe!
15. 12. 16:00 Sváťovo dividlo: Jak Pejsek 
s Kočičkou slavili Vánoce / vstup zdarma
15. 12. 20:00 KONCERT / Choroš, Byl pes
16. 12. 20:00 KONCERT / Do řady, Švindl
17. 12. 20:00 KONCERT / Terrible 2s 
18. 12. 15:00 Divadlo Koník: Na Vánoce dlou-
hý noce / vstup zdarma
18. 12. 20:00 KONCERT / Evolet & Ondra 
Čech, Ľubica Christophory feat. Jan Fic
19. 12. 15:00 Divadlo KAKÁ:  Vánoční příběh / 
vstup zdarma
19. 12. 18:00 Mixle v piksle / Koncert písniček 
nejen pro děti, v podání muzikantů z Vypsané 
fixy
21. 12. 20:00 KONCERT / Jan Burian 
22. 12. 20:00 KONCERT / Purplefox Town, 
Panoptikum

Výstava:
1. – 22. 12. 2021
Atelier Kaštan: Podzimní bilance
Ukázky prací vzniklých v rámci kurzů lektorů 
Atelieru Kaštan v průběhu druhého pololetí

Villa Pellé
Pelléova 91/10, Praha 6  
telefon: +420 224 326 180, info@villapelle.cz
https://villapelle.cz

7. 12. 19 hod./Koncert: Claire Besson a Vladi-
mír Pazdera 
Francouzsko-české kytarové duo v rámci 
festivalu Kytara napříč žánry.

Výstava
RADEK PILAŘ 90. do 20. února 2022. Retro-
spektivní výstava významného výtvarníka.

Tvůrčí dílny/12. 12. 15:00– 16:30
Hýbej se! Základní animační postupy a tvorba 
vlastního krátkého pohyblivého obrazu. Vhod-
né pro děti od 6 do 12 let.

9. 1. 2022 15:00–16:30/(S)nové bytosti. Expe-
rimenty s technikami malby a koláže. Vhodné 
pro děti od 6 do 12 let. 

Doprovodný program
8. 12. v 18 hod./Komentovaná prohlídka vý-
stavy s kurátorem Pavlem Ryškou
13. 1. v 18 hod./Vzpomínkový večer na Radka 
Pilaře za účasti rodiny a přátel
9. 2. v 18 hod./Komentovaná prohlídka výsta-
vy s kurátorem 
 

Ateliér Pellé
5. 12. 15 hod./Nedělní škola umění hrou. 
Pro děti od 6 do 12 let. Maximální kapacita 
kurzu je 15 dětí.
5. a 12. 12. 15 hod./Škola ilustrace s Terezou 
Marianovou

Písecká brána
K Brusce 5/208, Praha 6,  
telefon: +420 233 321 313, +420 724 737 352, 
e-mail: info@piseckabrana.cz,  
web: www.piseckabrana.cz

2. 12. 19 hod./Koncert Flamengo Jazz Gate
7. 12. 17 hod./Česká mše vánoční - J. J. Ryba 
– SOŠ a Gymnázium Evropská
11. 12. 17 hod./Adventní koncert Břevnovský 
chrámový sbor
14. 12. 16 hod./Adventní koncert tria Emida – 
klarinet, klavír, zpěv 
15. 12. 17 hod./Vánoční koncert žáků ZUŠ 
Petřiny
18. 12. 11 hod./Pohádky pana pohádky – 
Divadlo KK
20. 12. 17 hod./Cesta pastýřů – živý hudební 
Betlém s MŠ, ZŠ a ZUŠ Prahy 6
21. 12. 17 hod./Vánoční koncert sbor Moly-
dury
23. 12.  15–18 hod./Betlémské světlo – tradič-
ní distribuce českými skauty

Kulturní centrum 
Klubovna 
Generála Píky, Praha 6, tel.: 739 834 056, 
rezervace, koncerty, akce: klubovna@pova-
lec.cz, www.klubovna.povalec.cz

1. 12. 20:00 Jeden svět /promítej i ty: Premiéra 
filmu Ponor
2. 12. 19:30 KONCERT/ Atomic Gigolo 
3. 12. 19:30 KONCERT/ Sépie z hor – křest 
alba
4. 12. 19:30 KONCERT/ Simulacrum 
5. 12. 19:00 PROMÍTÁNÍ A BESEDA/ Putování 
po Bangladéši
6. 12. 19:30 KONCERT/ Burning Steps, InFlus, 
Stoner Toad 
7. 12. 20:00 KONCERT/ Post-hudba
8. 12. 20:00 Filmový klub
9. 12. 20:00 KONCERT/ Post-hudba
10. 12. 19:30 KONCERT/ Green Day Bros, Ben 
Hot Chilli Pappers 

�	Kulturní programy
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11. 12. 19:30 KONCERT/ Schrödingerova 
kočka 
13. 12. 19:30 KONCERT/ Kráľová a Problémy, 
Souvrat 
14. 12. 19:00 Přednáškový cyklus nejen o ar-
chitektuře
15. 12. 20:00 Filmový klub
16. 12. 19:00 KONCERT/ Ludens, Themayre-
voultion, Will shake 
17. 12. 19:30 KONCERT/ Puss’o’liquor 
18. 12. 19:30 KONCERT/ Vít Hasl 
21. 12. 19:30 KONCERT/ Půlnoční Marie, 
Show Stacy
22. 12. 19:30 KONCERT/ Meccaverius Society

Kino Dlabačov 
KINO–DIVADLO–KAVÁRNA. Bělohorská 24, 
Praha 6. Pokladna a kavárna otevřena vždy 
půl hodinu před začátkem představení. KINO 
SENIOR za zvýhodněné vstupné 70 Kč. Tel.: 
233 102 991, pokladna@dlabacov.cz. Provoz 
probíhá při dodržování nařízení Ministerstva 
zdravotnictví ČR o pořádání kulturních akcí. 
Návštěvníci musí u vstupu předložit vyžado-
vaná potvrzení o očkování. Bližší informace 
na našem webu.

3. 12.  16:00 Raffael: Mladý génius (doku-
mentární film)

 18:00 Soused 
 20:00 Benedetta 
4. 12. 14:00 Encanto 
 16:00 Myši patří do nebe 
 18:00 Meky 
 20:00 Klan Gucci 
5. 12. 10:00 a 14:00 Smejko a Tanculjienka
 16:00 Encanto 
  18:00 Ptáci (klasický horor A. Hit-

chcocka)
 20:00 Rozhněvaný muž 
6. 12. 16:00 Alchymická pec /KINO SENIOR 
 18:00 Zátopek 
 20:15 Zbožňovaný 
7. 12. 18:00 Benedetta 
 20:15 Sny o toulavých kočkách
8. 12. 16:00 Marco/KINO SENIOR 
 18:00 Poslední noc v Soho 
 20:00 Kurz manželské touhy 
9. 12. 18:00 Slalom 
 20:00 West Side Story 
10. 12.  16:00 Svatý Petr a papežské baziliky 

Říma 
 18:00 Poslední noc v Soho 
 20:00 Benedetta 
11. 12. 14:00 Myši patří do nebe 
 16:00 Můj soused Totoro 
  18:00 Monsta X: The Dreaming (zá-

znam koncertu)
 20:00 West Side Story
12. 12. 14:00 Můj soused Totoro 
 16:00 Encanto 
 18:00 Rosemary má děťátko 
 20:00 Poslední souboj 
14. 12. 18:00 Paralelní matky 
 20:15 U Petrovových řádí chřipka 
15. 12. 16:00 Gunda /KINO SENIOR 
  18:00 Francouzská depeše Liberty, 

Kansas Evening Sun 
 20:00 Kryštof
16. 12. 18:00 Paříž, 13. obvod 
 20:00 Spider–Man: Bez domova 
17. 12.  16:00 Pompeje: Město hříchu 

 (dokument)
  18:00 Francouzská depeše Liberty, 

Kansas Evening Sun 
 20:00 Spider–Man: Bez domova
18. 12. 15:00 Spider–Man: Bez domova 
 18:00 Známí neznámí 
 20:00 Spider–Man: Bez domova 
19. 12.  10:00 Štístko a Poupěnka/KONCERT 

PRO DĚTI 
  14:00 Vánoční putování s anděly /

DIVADLO PRO DĚTI 
 16:00 Šíleně smutná princezna 
 18:00 Věc 
 20:00 Duna 
20. 12. 16:00 Svéráz českého rybolovu 
 18:00 Zátopek 
 20:15 Známí neznámí 
21. 12. 18:00 Benedetta 
 20:15 Gorbačov. Ráj 
22. 12. 16:00 Přípitek /KINO SENIOR 
 18:00 Město 
 20:00 Známí neznámí 
23. 12. 17:00 Spider–Man: Bez domova  
 20:00 Spider–Man: Bez domova  
28. 12. 16:00 Zpívej 2 
 18:00 Známí neznámí 
 20:00 Matrix Resurrections 
29. 12. 16:00 Myši patří do nebe 
 18:00 Sněžit už nikdy nebude 
 20:00 Matrix Resurrections 
30. 12.  16:00 Můj soused Totoro 
 18:00 Šťastný nový rok 2 
 20:00 Matrix Resurrections 

Fresh Senior 
Villa Pellé, Pelléova 10, Praha 6, www.
villapelle.cz. Písecká Brána K Brusce 5, 
Praha 6, www.piseckabrana.cz, telefon: 
224 326 180, e-mail: info@porteos.cz,  
www.freshsenior.cz

7. 12. 16:00
BÍLKOVA VILA. Exkurze. V nově otevřené 

stálé expozici jsou kromě původního vybave-
ní interiéru prezentována Bílkova díla z jeho 
vrcholného tvůrčího období. Sraz v 15:45 
před vchodem do objektu v Mickiewiczově 
ulici 1, Praha 1. Nutná rezervace na karolina@
freshsenior.cz

14. 12. 16:00 Písecká brána
Adventní koncert tria Emida 
Zazní například Sonáta pro klarinet a klavír 
Francise Poulence, Adventní čas od Adolphe 
Adama, Chtíc aby spal Adama V.  Michny 
z Otradovic a další. Nutná rezervace na karoli-
na@freshsenior.cz

21. 12. 16:00, VILLA PELLÉ
PRAHA MAGICKÁ II
Přednáška s projekcí publicisty a spisovatele 
A. Česala. Nahlédneme do méně známých 
a tajemstvími opředených faktů v historii naše-
ho hlavního města. Nutná rezervace na karoli-
na@freshsenior.cz

Nesedím, 
sousedím
Anastázova 169 00, Praha 6, telefon: 
702 816 476, https://nesedim sousedim.cz

2. 12. 18–20 / Adventní jógový seminář 
10. 12. 15:30–17 a 18. 12. 10–11.30 / (Před)
Vánoční tvořivé dílničky pro děti 
13. 12. 19–20:30 / Pohádky v koloběhu 
roku. Vypráví a na lyru doprovází Helena 
 Hlaváčková.
14. 12. 15:30–19 / Adventní dýchánek 
15. 12. 18–20:30 / Kurz tvůrčího psaní
16. 12. 11–13 / Vánoční Prahou Jakuba 
Schikanedera. Komentovaná prohlídka, sraz 
v 11.00 na vyhlídce na Hradčanském náměstí. 
17. 12. 9:30–11:30 / Playgroup/Anglická herna
17. 12. 15–17 / Tvůj komiks. Workshop  
pro děti.
20. 12. 18:40–19:40 / Zpívání s Ladou Leníč-
kovou. Rezervace: lalaladalen@gmail.com.

Autokino Strahov
Parking stadionu Strahov, Zátopkova ulice, 
Praha 6. Na Strahově se filmy promítají každý 
den. Program promítání vždy na jednotlivý 
týden najdete na webu autokinostrahov.cz. 
Vstupenky pořídíte přes goout.net.

!! Odvoz starého nábytku na skládku. Vyklízení sklepů, bytů, pozůstalostí 
atd. Naložíme a odvezeme cokoliv. Vše za rozumnou cenu. Stěhování 
všeho druhu. Volejte: 773 484 056

Studio 49 - kadeřnictví. Hledáme kolegyni - kolegu na živnostenský list. 
Do samotné místnosti na provoz čehokoli,  např. pedikúra, masáže, atd. 
Tel. 732 603 625, Teronská 49, Bubeneč.

inzerce

KREJČOVSKÉ PRÁCE zakázky a opravy volejte: 603 877 067  
e-mail:zdenkakohoutová@seznam.cz

Koupím byt v Praze 6, přímo od majitele. Tel.: 604 617 788Koupím chatu nebo domek do 70 km od Prahy. Platím hotově. Tel. 720 031 400
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Velkoobjemové kontejnery

Mobilní sběrné dvory

Sběr použitých olejů

in
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Sobota 4. 12. 
Vlastina x Častavina 
V Nových Vokovicích x U Vokovické školy 
Dělostřelecká x Spojená
Soborská x Nad Šárkou
Nad Motolskou nemocnicí x Kukulova
Na stanoviště budou kontejnery přistaveny  nejpozději do 10 hod. V případě 
naplnění je zajištěna výměna. 

Drnovská – Po, Út, Čt, Pá, So 6:00 – 14:00, St 6:00 – 17:00
Radimova – 22. – 23. 12.
Do kontejnerů je zakázáno odkládat: živnostenský odpad, nebezpečný odpad 
(např. autobaterie, zářivky, barvy, rozpouštědla, motorové oleje a obaly od nich), 
stavební odpad, dále pak pneumatiky, elektrospotřebiče, televizory a pc moni-
tory, počítače, lednice, mrazáky a sporáky.

Seznam nových stanovišť:
Hlavní město Praha, které organizuje sběr použitých potravinářských olejů, od 1. 
1. 2022 mění sběrné nádoby. Od nového roku budou stávající popelnice na pou-
žitý olej a tuk z domácností nahrazeny novými. Zároveň bude v Praze 6 rozšířen 
počet stanovišť na celkem 40. Do popelnic lze odložit použité kuchyňské oleje 
a tuky v plastových lahvích. Pravidelnou obsluhu sběrných nádob zajišťuje spo-
lečnost Viking group na základě smlouvy o spolupráci s pražským magistrátem.  
Seznam všech míst, kde je možné oleje odložit najdete na geoportálu Prahy 6 
nebo webových stránkách Prahy 6.

Přímo od pěstitele

Velký výběr stromků 
24. 11. – 24. 12. 2021 včetně víkendů

denně 7–18 hod

BAOBAB – péče o zeleň s.r.o.
Tel.: 224 319 917
stromky@baobab.cz

Rýznerova 3/24
ÚNĚTICE

VÁNOČNÍ STROMKY NEJVĚTŠÍ VÝBĚR
V PRAZE A OKOLÍ

Facebook “f ” Logo RGB / .ai Facebook “f ” Logo RGB / .ai

Baobab Vánoční stromky
www.baobab.cz

prague
city tourism praguecitytourism.cz

• zajišťování návštěvnického provozu
•  kontrola vstupenek
• podávání informací o historickém objektu
• komunikace s návštěvníky

požadujeme:
• minimálně dokončené základní vzdělání
•  výborná znalost českého jazyka
• znalost anglického jazyka na komunikativní úrovni
• reprezentativní vystupování, aktivní přístup, spolehlivost
• zájem o turismus a památkové objekty

nabízíme:
• práci v netradičním příjemném prostředí, přátelskou atmosféru
• brigádu (DPP) na dobu určitou i neurčitou
• ohodnocení 130 Kč na hodinu, příplatek za víkendy a svátky
• flexibilní směny o délce 6–12 hodin, nástup ihned
•  moderní plánovač směn, na kterém se můžete podílet a volit své

směny měsíc předem
• vhodné pro studenty, seniory i pro zájemce od 16 let

V případě zájmu rádi obdržíme Váš životopis na email brigada@prague.eu.

pracovník/pracovnice 
v petřínské rozhledně

náplň práce:

Nabídka dlouhodobé brigády 
ve výjimečných památkových 
objektech v Praze na pozici:
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Nově otevřeno

Bachmačské nám. 8
Praha 6- Dejvice

www.adventyn.cz

Otevírací doba:
       PO-NE 
  12:00-22:00
Tel: 725 600 852

         sauny@adventyn.cz

Připravili jsme pro Vás :
velkou finskou saunu 90-100 C
malou finskou saunu 80-90 C
privátní saunu s vířivkou
útulnou odpočívárnu a bar

ÚSPĚŠNÉ ZAKONČENÍ 

ROKU 2021

Realitní služby, jaké si přejete

VÁM PŘEJE 
                                      REALITNÍ KANCELÁŘ

kancelář Praha 6 - Bílá Hora 
plus@re-max.cz

Plus

 VÝKUP ZA HOTOVÉ

 KOMISNÍ PRODEJ

 LEVNÁ A DOSTUPNÁ AUTA

 SPLÁTKY, POJIŠTĚNÍ NA POČKÁNÍ

AUTOBAZAR MOTOL

ul. Za Opravno

***  739 821 271
email.: info@autobazarmotol.cz

TA

, POJIŠTĚNÍ NA POČKÁNÍ

AUTOBAZAR MOTOL

ul. Za Opravnou, Praha 5 - Motol

***  739 821 271 
email.: info@autobazarmotol.cz

***

UP ZA HOTOVÉ

NÍ PRODEJ

 A DOSTUPNÁ AUTA

KY, POJIŠTĚNÍ NA POČKÁNÍ

AUTOBAZAR MOTOL

ul. Za Opravnou, Praha 5 - Motol

***  739 821 271 
www.autobazarmotol.cz
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 VÝKUP ZA HOTOVÉ

 KOMISNÍ PRODEJ

 LEVNÁ A DOSTUPNÁ AUTA

 SPLÁTKY, POJIŠTĚNÍ NA POČKÁNÍ

AUTOBAZAR MOTOL

ul. Za Opravnou, Praha 5 - 

***  739 821 271
email.: info@autobazarmotol.cz

KUP ZA HOTOVÉ

MISNÍ PRODEJ

VNÁ A DOSTUPNÁ AUTA

PLÁTKY, POJIŠTĚNÍ NA POČKÁNÍ

AUTOBAZAR MOTOL

ul. Za Opravnou, Praha 5 - Motol

***  739 821 271 
email.: info@autobazarmotol.cz

*** VÝKUP ZA HOTOVÉ

 KOMISNÍ PRODEJ

 LEVNÁ A DOSTUPNÁ AUTA

 SPLÁTKY, POJIŠTĚNÍ NA POČKÁNÍ

AUTOBAZAR MOTOL

ul. Za Opravnou, Praha 5 - Motol

***  739 821 271 
email.: info@autobazarmotol.cz

***

KOUPÍM 
PŮDNÍ PROSTOR 

V BYTOVÉM DOMĚ 
NEBO VILE

na PRAZE 6
k vybudování půdního

bytu, pro vlastní bydlení.
V případě nabídky

volejte paní Heralovou,

tel.: 777 138 640

Chata / PozemekChata / Pozemek
poptávkapoptávka

koupím chatu / chalupu 
nebo stavební pozemek 
ve středních Čechách, 
nebo v blízkosti Českých 
hor. Na stavu nezáleží, 
spíše na místě. Předem 
děkuji za nabídku.
Tel: 773 117 381
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KOZOMÍNSKÁ 

VEPŘOVKA
VYNIKA JÍCÍ ZA STUDENA I ZA TEPLA

VYROBENO Z VEPŘOVÝCH KOLEN A BOKŮ

JEMNĚ KOŘENĚNÁ VYVÁŽENÁ CHUŤ

BEZ KONZERVANTŮ 

Čílova 304/9, Praha 6 - Petřiny  

ZEDNICTVÍ-MALÍŘSTVÍ prová-
dím veškeré zednické, malířské, 
obkladačské, podlahářské a bourací 
práce. Odvoz suti zajištěn. Rekon-
strukce bytu, domu, nebytových 
prostor. Mobil 777 670 326

Potřebujete vyklidit a nevíte jak 
na to? Vyklízíme a odvážíme 
z těchto míst: půdy, byty, sklepy, 
dvorky, zahrádky, ATD. Levně. IN-
FORMACE  NA TEL.: 702 410 965.  
Sedm dní v týdnu.

BYTOVÁ DRUŽSTVA LIKVIDACE
a prohlášení vlastníka, notář,
převody bytů do vlastnictví, SVJ,
zaměřování bytů. 
Tel. 724 304 603.

Hledám menší byt do 14 tisíc nebo 
větší do 19 tisíc jen pro 2 osoby - 
pár. Ideálně na 3 roky a více, lodžie 
výhodou, ale nemusí být, centrum 
do 30 minut. Zařízení na dohodě. 
RK nevolat. Děkuji. 605 845 088

VÝPRODEJ smaltovny plecháčky 
    JANOVSKÉHO 53 Praha 7
           PO–PÁ 10.30 h –17 h

Hledáme kolegy, pro montáže žaluzií, rolet, sítí proti hmyzu. Volná 
pracovní doba, odměna dle počtu zakázek, rozsah práce dohodou. 
Vhodné i jako přivýdělek. Jednoduché montáže, zapracujeme. Kontakt 
písemně na gato@gato.cz, tel. 777 038 000
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MILADA MAREŠOVÁ / NA PLOVÁRNĚ, 1927 / VEČERNÍ AUKCE  / Vyvolávací cena 650 000 Kč

JAN ZRZAVÝ / KRÁLOVNA MOŘÍ / VEČERNÍ AUKCE 2020 / Dosažená cena 27 280 000 Kč

PŘIJÍMÁME UMĚLECKÁ DÍLA 
A STAROŽITNOSTI DO NAŠICH AUKCÍ
Tel.: +420 734 311 861  E-mail: info@arthousehejtmanek.cz

GOETHEHO 2, 160 00 PRAHA 6 - BUBENEČ
WWW.ARTHOUSEHEJTMANEK.CZ
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Prožijte 

nejkrásnější 

období roku 

s námi. U nás si 

můžete zlepšit 

kondici, obstarat 

všechny dárky či 

splnit dětská přání.

Od 20. 11. — Strom splněných přání

1. 12. — Otevíráme GYMSTORY www.oc-sestka.cz
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KOMPLETNÍ MALÍŘSKÝ SERVIS, 
 DŮRAZ NA KVALITU A ČISTOTU.

MALÍŘI POKOJŮ,
LAKOVÁNÍ RADIÁTORŮ

www.malirvpraze.cz

tel.: 775 423 227

PO NAŠÍ PRÁCI NENÍ TŘEBA
UKLÍZET.

KOUPÍM 
STARŠÍ RODINNÝ

DŮM PŘED
REKONSTRUKCÍ

na PRAZE 6 pro vlastní rodinu.
Lze dohodnout i doživotní  

bydlení prodávajícímu zdarma. 
V případě nabídky

volejte paní Heralovou,

tel.: 777 138 640

Kaufl and Praha Vypich (Bělohorská 2428/205)
Kaufl and Praha Podbaba (Pod Paťankou 2743/1b)

ŠPALETOVÁ 
A KASTLOVÁ OKNA

VČETNĚ DOKUMENTACE A VYŘÍZENÍ ZÁVAZNÉHO 
STANOVISKA OD PAMÁTKÁŘŮ.

Vzorková prodejna Roháčova 11, Praha 3

+420 777 874 899 info@oknacreative.cz

www.oknacreative.cz

ai157588620112_Okna-Creativ-2019-Inzerce-51x34mm-Praha6.pdf   1   09.12.2019   11:10:02

 ŽALUZIE  

ROLETY  
SÍTĚ PROTI HMYZU

 777 038 001
www.gato.cz
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Mytí a Nátěry fasád
Čištění a Nátěry střech

Volejte Zdarma!: 

800 888 802při zadání kódu 
 Š2021

Sleva
5%5%

h
záruka
1414  letaž

NOVINKA

Bez lešení !!!

12 letá záruka výrobce proti novotvorbě řas a plísní 
při nátěru fasády systémovým řešením Caparol +2 roky dodá  rma HousePro

Inz_HousePro_102x71,5_Kód.indd   1Inz_HousePro_102x71,5_Kód.indd   1 17.06.21   14:3117.06.21   14:31

 
 
 
 

NOVÁ ORTOPEDICKÁ AMBULANCE 
ve Vaší blízkosti v Dejvicích: 

Vítězné náměstí 817/9; 5. patro 
dospělí/děti - bolest/úrazy - kosti/klouby/záda 
sonografie dětských kyčlí a kloubů dospělých 

                                                Objednání na telefonu: 603 284 757 

Malování, lakování, zednické 
práce, štukování, stěrky a sádro-
karton. Sezonní sleva 10 %. Volejte 
603 432 476.

OPRAVA ŽALUZIÍ-VÝMĚNA VODÍ-
CÍCH LANEK - NOVÉ ŽALUZIE-SE-
ŘÍZENÍ PLASTOVÝCH OKEN-VER-
TIKÁLNÍ ŽALUZIE NA LODŽIE-SÍTĚ 
PROTI HMYZU Tel:733720950 
pavel.janci@email.cz

PŘIJMU FYZICKY ZDATNÉ DŮ-
CHODCE NA OSTRAHU PARKO-
VIŠTĚ V PRAZE 6 (DEJVICE).  
TEL: 602 294 327

Levnější televize   
 Satelitní karta od 125,- Kč 
 Novasporty a Eurosporty 
 do Vaší TV
 Televize přes internet od 80,- Kč

Tel.: 778 880 006

www.vseprochovkrepelkyjaponske.cz 
Klece pro chov křepelek. Doprava 
po celé ČR 

Vykupujeme knihy. Morgan Books. 
Verdunská 23. 776 062 847
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ANTIK BAZAR APOLLON
Bělohorská 8, Praha 6, stanice tram. Malovanka/

otevřeno po–pá 10–13 14–16 h

VÝKUP KAŽDÝ DEN 
www.antiqua-apollon.cz,

www.antikpraha.cz/antiqua-apollon

Vykoupíme různé PAMÁTKY NA STARÉ ČASY  
i poškozené,do r.1970. Máme zájem o dečky, 

přehozy.Veškeré hračky,pohlednice.Předměty ze 
skla. Vzduchovky, šavle, zbraně, vyznamenání. 

Gramofony, telefony,psací stroje. Porcelán-sošky, 
hrnky, kořenky. Alpaka-mísy, košíky, tácy. Mlýnky, 
fotoaparáty, globusy. Obrazy, grafiku-i poškozené. 
Hodiny, budíky, Primky-aj, barometry. Sochy-lidé, 

zvířata, Madona. Šperky–české granáty, zlaté, 
stříbrné, bižuterii.Vánoční ozdoby, Betlémy. Psací 
stůl s roletou, komoda, servírovací stolky, stojany, 
věšáky.Lampy, lustry. Předměty z Číny, Orientu.

Zavolejte, rádi přijedeme i pro málo věcí, 
i když nic nekoupíme-NIC NEPLATÍTE.

Kontakty: tel. 777 100 898, 
e-mail: sahula.martin@post.cz

Zastupitelský klub TOP 09, KDU-ČSL
Předseda: Mgr. O. Dušek, tel.: 775 663 342, 
odusek@praha6.cz místopředsedové: 
MUDr. Marián Hošek, marian.hosek@seznam.
cz, tel.: 603 169 266, Mgr. M. Baxa, mba-
xa@praha6.cz; členové: Mgr. Jiří Růžička, 
602 176 922, jruzicka@praha6.cz; Mgr. O. Ko-
lář; Ing. arch. Eva Smutná, tel.: 778 543 831; 
Ing. J. Vaculík, tel. 602 492 692, jvaculik@pra-
ha6.cz; Mgr. J. Bartůšek; Mgr. M. Kaňáková; 
Mgr. D. Klepková

Zastupitelský klub ODS
Předsedkyně: Mgr. Kateřina Bartošová, 
kbartosova@email.cz; místopředsedové: 
Mgr. P. Civínová, J. Dočekal; členové:  
Mgr. J. Stárek, jstarek@praha6.cz, Ing. Marie 
Ku bíková, tel.: 724 174 006, e-mail: mkubi-
kova@praha6.cz, Ing. Jiří Lála, jlala@praha6. 

cz, Ing. Z. Hlinský, JUDr. Mgr. M. Petrásek, 
Ing. Bc. Simona Nesvadbová,  
Ph.D., V. Šuvarina

Zastupitelský klub Piráti Praha 6
Předseda: Mgr. O. Chrást, ondrej.chrast@
gmail.com; členové: J. Kabelová, jana. 
kabelova@pirati.cz, Ing. M. Vlach, milos@
easy.cz, B. Hrůzová, Ing. E. Tichá, Ing.  
V. Šraier, Mgr. Tomáš Šídlo, tsidlo@praha6.cz, 
Jiří Hoskovec.

Zastupitelský klub Starostové a nezávislí 
(STAN) 
Předseda: Zdeněk Hořánek, zhoranek@
praha6.cz, tel.: 602 336 140, místopřed-
sedové: Mgr. Jan Lacina, jlacina@praha6.
cz, tel.: 220 189 170,  MgA. Petr Prokop, 
tel.: 608 920 937, petar@vosto5.cz; členo-
vé: Ing. Mgr. Oldřich Kužílek,  e-mail: oku-

zilek@praha6. cz Ing. Mgr. Libor Bezděk, 
tel.: 775 870 642, bezdek@ddmpraha.
cz, MUDr. Iveta Borská, iborska@praha6, 
Mgr. Petr Karvánek, petr.karvanek 
@zscermaka.cz

Zastupitelský klub ANO Praha 6
Předseda: Ing. Arch. M. Polách,
tel.: 603 418 940; tel.: 778 543 832; členové: 
JUDr. P. Pražáková, Ing. J. Holý, 
Ing. P. Macháček, Bc. T. Klíčová, Ing. Roman 
Mejstřík

Nezařazení zastupitelé 
Mgr. P. Palacký Ph.D. (Zelení), tel: 
603 114 577, e-mail: ppalacky@praha6.cz, 
Ing. P. Weber (Zelení), weber.pavel@seznam.
cz, MUDr. Antonín Nechvátal (bez PP), tel.: 
774 077 650, e-mail: anechvatal@email.cz

Šestka–noviny Prahy 6 (periodický tisk městské části Praha 6)
12/2021, vychází dne 30. listopadu 2021. uzávěrka příštího čísla dne 13. prosince.
Vydavatel: Úřad městské části Praha 6, Čs. armády 23, 160 52 praha 6, 
IČ: 00063703, tel.: 220 189 111, www.praha6.cz
Redakce: Magdaléna Krajmerová, sestka@praha6.cz 
Inzerce: 220 189 154, e-mail: inzercesestka@praha6.cz
Náklad: 35 000 výtisků, vychází 11x ročně
DTP: Lucie Čapková
Registrační číslo MK ČR 13180
Vydavatel neodpovídá za obsah uveřejněné inzerce. 
Autorem nesignovaných textů je redakce. 

   Aktuální číslo Šestky najdete na stránkách http://www.sestka.cz

Redakční radu tvoří Výbor pro otevřenost, média 
a participaci a Redakční 
skupina. Vydávání se 
řídí Pravidly schválenými 
zastupitelstvem. Podrobnosti 
na https://1url.cz/yKwxF

Kontakty na zastupitele
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271 777 010
trend@trend-technologie.cz

Koněvova 1107/54
130 00, Praha 3

POSTAVÍME VÁM PLYNOVOU KOTELNU
• Zdarma vypracujeme studii ekonomické návratnosti plynové kotelny

• Vytvoříme projektovou dokumentaci, včetně vyřízení stavebního povolení

• Postavíme Vám vlastní plynovou kotelnu na klíč

• Plynovou kotelnou ušetříte až 50% nákladů za vytápění                                      

• Zajistíme provozování kotelny, včetně pravidelných servisů a revizí

Základem našeho úspěchu je Vaše spokojenost

www.trend-technologie.cz
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vtp.woodcote.czVlastina 889/23, Praha 6 - Ruzyně
724 978 029  |  ruzyne@woodcote.cz

OHŘÍVAČE VODY


